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OK SZDL Velenje 

Volilno programska seja 
V torek, 10. decembra, ob 

17. uri bo v dvorani občin-
ske skupščine volilno-pro-
gramska seja občinske kon-
ference SZDL Velenje. 

Na seji bodo obravnavali 
in sprejeli sklep o spre-
membi sklepa o merilih za 
oblikovanje in število čla-
nov O K SZDL in predsed-
stva O K SZDL, slišali refe-
rat predsednice O K SZDL 
o delovanju in nalogah 
SZDL, razpravljali o poro-
čilih, referatu in program-

skih smernicah ter sprejeli 
zaključke seje. 

Na tej seji pa bodo izved-
li tudi volitve nadomestnih 
članov predsedstva OK 
SZDL Velenje, predsedni-
ka, podpredsednika in se-
kretarja OK SZDL, delega-
cije za Medobčinski svet 
SZDL in delegacijo za dele-
giranje delegatov RK 
SZDL Slovenije. 

Na 2. strani objavljamo 
poročilo o delu občinske 
organizacije SZDL Velenje. 

Ekološko ogrožena Šaleška dolina 

Bo pobuda 
rodila sad? 

Čeprav o problemu varstva okolja ob pospešenem družbenoeko-
nomskem razvoju že dolgo časa veliko govorimo, je tako kot v večini ob-
čin v Sloveniji tudi v občini Velenje nerazumljivo dolgo trajalo, da smo 
se resneje pričeli zavedati nevarnosti, ki nam preti zaradi pomanjkljive 
skrbi temu vprašanju. 

delegatov 

Določena prizadevanja so bila 
sicer prisotna že doslej, vendar 
so bile to bolj akcije posamezni-
kov, često celo ironizirane, ne pa 

Ob dnevu republike podelili priznanja izvršnega sveta 

»Nepravilnosti naj bodo šola, 
kako naj ne bi delali !< 

organiziranih sil in šele letošnje 
veliko propadanje okoliških goz-
dov ter srhljiva opozorila goz-
darjev, so tudi na to področje 
prinesla določeno streznitev. Na-
enkrat so tudi v medijih obvešča-
nja dobila večjo težo mnenja 
ekologov, dosedanja zaverova-
nost .v čistost Šaleške doline, pa 
je bila dokončno podprta z naj-
novejšimi ugotovitvami, ki doka-
zujejo, da je postala druga naj-
bolj onesnažena dolina v Slove-
niji. 

Tako je seveda naenkrat bolj 
jasno, kako velike spremembe in 
nepopravljive posledice puščata 
v okolju izkopavanje lignita in 
proizvodnja električne energije. 
Eksploatacijsko področje Rudni-
ka lignita Velenje se razprostira 
na okoli 1540 hektarih površin, 
na katerih je bilo že doslej poru-
šenih več celovitih naselij, do 
konca proizvodnje pa bo predvi-
doma podrtih še 244 družinskih 
hiš, 46 kmetijskih gospodarstev, 
32 družbeno stanovanjskih ob-
jektov z 247 stanovanji, 11 objek-

tov družbenega standarda, trije 
manjši industrijski objekti in vsa 
pripadajoča komunalna in ostala 
infrastruktura. Iz tega področja 
bo potrebno preseliti okoli 2150 
prebivalcev. 

Za temi sicer strašljivimi, a 
skopimi številkami, se krije kopi-
ca tehnoloških, ekoloških, eko-
nomskih, socioloških, psiholo-
ških in drugih problemov, ki jih s 
preskromno odmerjenimi sred-
stvi za rudarske škode ni možno 
preventivno razreševati. 

Žal, je to šele del ekološkega 
problema, s katerim se otepamo 
v naši dolini. Posebno težke eko-
loške posledice povzročajo na-
mreč termoelektrarne Šoštanj, ki 
porabijo vsako leto okoli 4,5 mi-
lijona ton lignita, pri tem pa jim 
ostane 4.000 ton pepela in 10.000 
ton žveplovega dioksida. V Ve-
lenjsko jezero iz Termoelektrarn 
odteče vsako sekundo 280 litrov 
pepelne brozge in tako je sicer 
čudovito modro jezero, zaradi 
velike vsebnosti kalcijevega hi-
droksida in PH vrednosti preko 
10, biološko mrtvo. Iz jezera vo-
da odteka v reko Pako in ta je od 
tu dalje ob vsej drugi nesnagi 
razvrščena v najnižji kakovostni 
razred. Posledice delovanja žve-

plovega dioksida pa so se v letoš-
njem letu pokazale na preko 
4000 hektarjih okoliških eozdov. 
Naše neumno upanje, da smo z 
visokim dimnikom ta problem 
preložili na pleča bodočih rodov, 
se je očitno izjalovilo. Slaba skrb 
za okolje pač vedno bolj trka na 
našo vest. 

Te nakopičene težave so nas 
torej končno spodbudili k odlo-
čnejšim ukrepom. Z gradnjo či-
stilnih naprav so se spoprijeli v 
našem drugem velikem onesna-
ževalcu Tovarni unja Šopštanj, 
resneje smo začeli razmišljati o 
gradnji centralne čistilne napra-
ve ob reki Paki, skupščina obči-
ne Velenje pa je na svoji zadnji 
seji potrdila tudi pobudo naših 
delegatov za zbor združenega de-
la skupščine SR Slovenije, da se 
v srednjeročne planske doku-
mente SRS vgradi obveznost 
energetike za odpravo posledic 
nastalih zaradi rudarjenja in pri-
dobivanja električne energije v 
naši občini. Le tako odstranitev 
škode, ki nastaja zaradi vsesploš-
nih potreb, ne bo več predvsem 
na bremenu naše ozke družbeno-
politične skupnosti, ki je sama 
tudi ni sposobna razrešiti. 

B. Zakošek 

NAJRAJE 
NOSIM 
HLAČE 

Gorenje Glin Nazarje 

0 poslovanju 
in načrtih 

V prostorih nazarske Lesne in-
dustrije Gorenje-Glin bo danes, 
v četrtek ob 10. uri, tiskovna 
konferenca. Predstavniki nazar-
ske lesne industrije bodo prisot-
ne seznanili z gospodarjenjem v 
letošnjem letu, pri katerem jim 
zlasti v zadnjem obdobju ne 
manjka težav, predvsem z oskrbo 

z lesno surovino. Spregovorili 
bodo tudi o usmeritvah za delo 
in gospodarjenje v letu 1986 in v 
naslednjem srednjeročnem ob-
dobju, na koncu pa predstavili še 
aktivnosti, ki jih pripravljajo ob 
85-letnici lesne industrije v Na-
zarjah, ki jo bodo prav tako pro-
slavili prihodnje leto. 

S proslave v počastitev dneva i 

Do zadnjega kotička so v 
sredo zvečer obiskovalci na-
polnili knjižnico Kulturnega 
centra Ivan Napotnik v 
Titovem Velenju, kjer je po-
itekala osrednja občinska pro-
slava ob prazniku republike 
in kjer so tudi tokrat podelili 
priznanja občine Velenje za 
uspehe in dosežke na vseh 
področjih človekove ustvar-
jalnosti, ki jih ob dnevu repu-
blike podeljuje izvršni svet. 
Vsem zbranim je spregovoril 
Miran Arzenšek, predsednik 
velenjskega izvršnega sveta, 
kulturni program, ki je bil 
prav gotovo všeč vsem zbra-
nim, pa so pripravili učenci 
osnovne šole bratov Mravlja-
kov iz Titovega Velenja. 

Ob vseh težavah, s kateri-
mi se srečujemo, imamo tudi 
uspehe in »Zakaj ne bi hvali-
li tistega, kar je bilo in je do-

bro, slabosti in nepravilnosti 
pa naj bodo šola, kako in če-
sa naj ne bi delali?«, se je 
vprašal v svojem govoru tudi 
Miran Arzenšek. »Saj smo v 
teh in preteklih letih pokazali 
precejšnjo zrelost in gospo-
darsko obnašanje, kljub dile-
mam pa tudi večjo enotnost 
in odločnost. To se nenazad-
nje odraža tudi v vsakoletni 
visoki proizvodnji premoga 
in električne energije, pove-
čanju kmetijske proizvodnje, 
lahko rečemo zelo uspelem 
referendumu, ki bo v precejš-
nji meri omogočil odročnej-
šim krajevnim skupnostim 
boljši družbeni standard. 
Zrelost in enotnost ob odlo-
čitvah in podpori sanacije 
Gorenja pa je bila odločujoč 
moment za pomoč širše druž-
benopolitične skupnosti:« 

Mnogo je med nami posa-
meznikov, ki vsak dan na 

svojem delovnem mestu, pa 
tudi poleg svojega rednega 
dela neutrudno in ustvarjal-
no prispevajo h kulturnemu, 
gospodarskemu, samouprav-
nemu razvoju občine in s tem 
naše družbe kot celote. »V 
spopadanju z vsakodnevnimi 
težavami pa kaj radi poza-
bljamo na te ljudi, pozablja-
mo na njihovo delo, doseže-
ne rezultate, na njihovo pri-
pravljenost in predanost za 
napredek vseh nas,« je dejal 
Miran Arzenšek preden je 
podelil letošnja priznanja iz-
vršnega sveta Skupščine ob-
čine Velenje. Kot je dejal, pa 
bo to priznanje prejelo le ne-
kaj najzaslužnejših in to kot 
zahvalo in spobdudo ostalim, 
da naša družba še zna ceniti 
poštenost, skromnost, priza-
devnost in srčnost. 

(Dalje na 2. strani) 

pripotovali predstavniki po-
krovitelja, ki jim bodo izroči-
li prapor društva in športna 
oblačila za tamkajšnjo bali-
narsko sekcijo. 

V Uhingen pa bodo odpo-
tovali tudi učenci osnovne 

soie bratov Mravljakov iz Ti-
tovega Velenja, ki bodo za 
člane društva izvedli Kultur-
ni program v počastitev dne-
va republike. Z njim so učen-
ci nastopili tudi na osrednji 
proslavi ob 29. novembru v 
občini Velenje. 

Občinska konferenca So-
cialistične zveze delovnih lju-
di Velenje je skupaj z Gore-
njem pokrovitelj slovenskega 
športno kulturno umetniške-
ga društva Kajuh v Uhinge-
nu v Zvezni republiki Nemči-
ji. Na obisk k njim bodo jutri 

Slovesnost 
v Nazarjah 

Ob 29. novembru — Dnevu re-
publike, so slovesnost pripravili 
tudi v nazarskem delavskem do-
mu. Popoldne so v pionirske vr-
ste sprejeli tamkajšnje cicibane, 
ki so se obiskovalcem predstavili 
s prikupnim programom, zvečer 
pa je bila še druga slovesnost, za 
katero so bogat kulturni spored 
pripravili nazarski cicibani, pio-
nirji in mladinci. Na tej sloves-
nosti je predsednik skupščine 
občine Mozirje Lojze Plaznik po-
delil državna odlikovanja dolgo-
letnim in najprizadevnejšim de-
lavcem in kooperantom nazar-
skega Gozdnega gospodarstva. 

Na posnetku je sprejem ciciba-
nov v pionirsko organizacijo. 

Obiskali bodo rojake v Uhingenu 

kovinotehna 
Prodajni center Prevalje 

Vse za vas in vaš dom 
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»Nepravilnosti 
kako naj ne bi 
(Nadaljevanje s I. strani) 

Priznanja občine Velenje so 
prejeli: Franc Cevzar za dolgolet-
no in uspešno delo na področju 
inventivne dejavnosti, razvijanja 
samoupravnih odnosov in uskla-
jevanju interesov delavcev ter 
družbenopolitične aktivnosti v 
delovni organizaciji RLV in tudi 
širše; Karel Planko za njegov pri-
spevek pri povečanju proizvod-
nje, za uspehe na področju in-
ventivne dejavnosti in utrjevanja 
samoupravnih odnosov ter uspe-
hov na področju gospodarjenja v 
Gorenju; Jože Lentpl za dolgo-
letno požrtvovalno delo v za-
družništvu, za uspehe na področ-
ju selekcije in pospeševanja živi-
noreje; Ivanka in Jože Tekavc za 
dolgoletno uspešno gospodarje-
nje na kmetiji, za njeno usmeri-
tev v tržno proizvodnjo in uspe-

naj bodo šola, 
delali!?( 

he, dosežene v tej proizvodnji; 
Frančiška in Avgust Podgoršek za 
dolgoletno in uspešno družbeno-
politično in samoupravno delo-
vanje v kmetijski organizaciji in 
uspehe pri gospodarjenju in 
usmerjanju kmetije; Pionirski, 
odred osnovne šole XIV. divizije 
za uspešno sodelovanje v razli-
čnih oblikah aktivnosti pionirske 
organizacije in to od občinske do 
zvezne ravni, v specifičnih pogo-
jih delovanja in sodelovanja v 
raznih akcijah in prireditvah; 
Občinski oddelek za ljudsko 
obrambo pa je prejel priznanje 
občine Velenje za uspešno in pri-
zadevno sodelovanje pri razvoju 
sistema splošne ljudske obrambe 
in uspehe, ki jih je dosegel na 
strokovnem področju in na po-
dročju podružabljanja splošne 
ljudske obrambe in družbene sa-
mozaščite. 

Komite za družbene dejavnosti 

0 šolstvu 
Na današnji seji bodo člani občinskega komiteja za družbene dejavnosti Vele-

nje namenili največ besed šolstvu. Obravnavali bodo poročilo o uresničevanju 
vzgojnoizobraževalnega dela osnovnih šol v občini Velenje v šolskem letu 1984/85 
ter spregovorili o številu učencev ter oddelkov v letošnjem šolskem letu. Na dnev-
nem redu pa imajo še kadrovsko strukturo velenjskega dela sozda Gorenje v letu 
1985. 

Predsedstvo OK ZKS Velenje 

Program izobraževanja 
Danes popoldan se bodo sestali člani predsedstva Občinskega komiteja ZKS 

Velenje. Obravnavali bodo osnutek dogovora o temeljih družbenega plana občine 
Velenje, se seznanili s potekom aktivnosti za ustanovitev skupnih služb SIS druž-
benih dejavnosti, obravnavali in sprejemali pa bodo tudi program izobraževanja v 
občinski organizaciji ZKS Velenje v prihodnjem letu. 

Postaja milice Titovo Velenje 

Zaskrbljujoče povečanje nezakonitih vselitev 
S stanjem varnosti v občini Velenje ne moremo biti zado-

voljni, še posebej, ker se razmere slabšajo. Tako je kriminaliteta 
v primerjavi z lanskim letom v porastu, zlasti so precej porastli 
premoženjski delikti — tatvine in poškodovanje tujih stvari. Še 
posebej zaskrbljujoče je, da je čedalje več »napadov« na družbe-
no premoženje, še zlasti v tistih delovnih okoljih, kjer družbena 
samozaščita ne odigrava svoje vloge. 

Ob ugotavljanju stanja za pr-
vih deset mesecev letošnjega leta 
komandir Postaje milice Titovo 
Velenje Stanko Štumberger tudi 
izpostavlja zelo veliko nezakoni-
tih vselitev, ki daleč presegajo re-
gijsko poprečje. Tako so imeli v 
zadnjem Času nekaj primerov, ko 
so matere sredi noči prinesle svo-
je otroke na Postajo milice s 
prošnjo, da jim pomagajo najti 
stanovanje, ker so jim pred tem 
njihovi bivši stanovalci odpove-
dali stanovanjsko razmerje in jih 
dobesedno postavili na cesto. V 
enem primeru je mati odnesla 
svojega otroka vodji tozda in mu 
ga pustila na mizi. Očitno bomo 
morali v velenjski občini name-
niti tej problematiki več pozor-
nosti, jo razreševati bolj sistema-
tično, prav gotovo pa tudi bolj 
odločno in ostro. 

V zadnjem času so miličniki 
zabeležili tudi precej krvnih de-
liktov, obravnavali so celo po-
skus umora in umor, v obfeh pri-
merih pa je bil prisoten alkohol. 

»Javni red in mir je najpogoste-
je kršen v gostinskih lokalih, kjer 
gostje popivajo in zaradi neodgo-
vornega ravnanja gostinskih de-
lavcev, ki točimo alkohol pijanim 
gostom in tudi mladoletnikom, 
prihaja do raznih kršitev. V glav-

nem gledajo gostinci le na dobi-
ček, za posledice — včasih so to 
tudi socialni problemi, pa j im ni 
mar. Zelo žalostna je ugotovitev, 
da se z alkoholiki v glavnem 
ukvarja milica, seveda v »negativ-
nem« smislu, pa peščica posamez-
nikov v družbenih ustanovah, po-
tem pa se družbena skrb zanje ne-
ha,« ugotavlja komandir postaje 
milice Titovo Velenje Stanko 
Štumberger. 

"V občini Velenje so tudi zelo 
pogosti pretepi v zasebnih stano-
vanjih, katerih negativne posle-
dice čutijo tudi otroci. Tako be-
ležijo na velenjski postaji milice 
veliko primerov, ko otroci .in 
mladoletniki v nočnem času be-
žijo od doma in se tja ne želijo 
vrniti zaradi nenehnih prepirov 
in pretepov med staršema. Resen 
problem je tudi hazardiranje ta-
ko v gostinskih objektih kot v za-
sebnih stanovanjih, kjer igrajo za 
velike vsote, predvsem ob izpla-
čilnih dnevih. 

Če primerjamo število prome-
tnih nesreč z enakim obdobjem 
lanskega leta, bi lahko rekli, da 
je prometna varnost ugodnejša, 
vendar pa je treba ob tem pove-
dati, da smo letos zabeležili huj-
še posledice prometnih nesreč. 
Na naših cestah je bilo že šest žr-

tev, v vseh teh prometnih nesre-
čah pa je bil vzrok alkohol. Pa 
tudi sicer ugotavljajo, da so ude-
leženci v prometu pogosto v vi-
njenem stanju, veliko nesreč pa s 
svojo nedisciplino povzročijo tu-
di pešci. Ti, pa tudi vozniki ne 
upoštevajo prometne signalizaci-
je, vozniki pa zelo pogosto tudi 
ne prilagajajo vožnje vozno teh-
ničnim razmeram. 

Zaradi vsega tega, poudarja 
komandir Stanko Štumberger, se 
bodo delavci velenjske Postaje 
milice v teh zimskih dneh, še bolj 
povezali s Prometno milico iz 
Celja in upajo, da bodo z akcij-
skim delom in ostrejšim nadzo-
rom in seveda tudi ob znatnem 
povečanju višine denarnih kazni, 
le uspeli izboljšati prometno var-
nost. 

nnnniiiiiiiiiiiiiiiiiiiuuuuuuuuum 

Seminar za organizatorje kulture v OZD 

Kako ustanovim 
kulturno-umetniško 
skupino? 

Klub organizatorjev kulture 
pri Občinskem svetu Zveze sindi-
katov Slovenije Velenje, bo letos 
spet pripravil seminar za organi-
zatorje kulture v organizacijah 
združenega dela. Seminar bo v 
prijetnem okolju vile Široko po-
tekal v petek, 13. decembra. 

Stroške seminarja bo v celoti 
pokril občinski sindikalni svet. 
Tema tega posveta pa bo nadvse 
zanimiva in uporabna: Kako 
ustanovim kulturno-umetniško 
skupino. Predavatelji bodo sku-
šali odgovoriti na vrsto vprašanj: 
zakaj sploh ustanavljati kultur-
no-umetniške skupine v organi-
zacijah združenega dela, katere 
so tiste organizacije, ki so pri 

ustanavljanju dolžne sodelovati, 
kako to področje urejajo predpi-
si, kako ugotoviti zanimanje so-
delavcev za posamezna kulturna 
področja, kako zagotoviti materi-
alne in druge pogoje za delova-
nje skupine, seveda pa se bodo 
tisti, ki se bodo udeležili tega za-
nimivega seminarja seznanili tu-
di s konkretnimi izkušnjami pri 
ustanavljanju teh skupin in to v 
Železarni Ravne in Zlatorogu iz 
Maribora. 

Popoldan bo potekalo delo po 
skupinah, ena skupina bo izved-
la anketo, druga pa se seznanila 
z urejanjem in oblikovanjem in-
formacij o kulturi. 

Iz dela Socialistične zveze in njenih organov 

Korak naprej pri delu krajevnih organizacij SZDL 
Uspešnost delovanja Sociali-

stične zveze ocenjujemo po tem, 
kakp sjBD._ur»en»<evali program-
ske smernice, sprejete na pro-
gramskih konferencah 1983 in 
1984 leta. Seveda v njih nismo 
mogli opredeliti in predvideti 
vseh nalog in aktivnosti, v katere 
so se člani Socialistične zveze 
morali vključevati. Odprta vpra-
šanja, ki so jih narekovale druž-
benoekonomske in družbenopo-
litične razmere so nas silile, da 
smo morali pogosto usmerjati 
aktivnost posameznih organov in 
tudi prilagajati oblike in metode 
delovanja k cilju čim hitrejše raz-
rešitve določene problematike. 

Aktivnost Socialistične zveze in 
njenih organov je v tem mandat-
nem obdobju potekala predvsem 
v: 

1. — dograjevanju notranjih 
metod in oblik delovanja Sociali-
stične zveze in njenih organov, 
pri čemer je posebna pozornost 
veljala delovanju svetov in koor-
dinacijskih odborov ter vključe-
vanju organov Občinske konfe-
rence SZDL v obravnavo in reše-
vanje vprašanj, ki so se odvijala 
znotraj skupščinskega sistema; 

— uveljavljanju družbeno-
nadzorne vloge Socialistične zve-
ze. 

2. Neposrednem delovanju na 
terenu ter rrudenju pomoči kra-
jevnim organizacijam in drugim 
organom KS pri uresničevanju 
nalog samoupravne organizira-
nosti, planiranju, pripravi doku-
mentov s področja SLO in DSZ. 

3. Vsebinskih, kadrovskih in 
organizacijskih pripravah na 
skupščinske volitve 1986. 

4. Aktivnostih za uresničeva-
nje družbenoekonomske stabili-
zacije ter poglabljanja samou-
pravnih družbenoekonomskih 
odnosov na vseh področjih. 

5. Koordiniranju družbenopo-
litičnih aktivnosti v vseh fazah 
priprav srednjeročnih in dolgo-
ročnih planov. 

6. Pripravah in izvedbi refe-
renduma za IV. samoprispevek. 

7. Spremljanju in usmerjanju 
družbenih organizacij in društev. 

Ugled in prisotnost Socialisti-

čne zveze med ljudmi se meri po 
tem, koliko je pri njenih organih 
i n p o s amezn i h aktivistih pos luha 

za probleme ljudi, v kolikšni me-
ri se njeni organi odzivajo na ne-
pravilnosti v družbi, na malo-
marno izvajanje posameznih na-
log in po tem, kaj smo v organih 
Socialistične zveze naredili za 
preseganje teh problemov in te-
žav. Kljub ugotovitvi, da je vse 
manj podcenjevanja SZDL pa je 
vprašanje, koliko so člani orga-
nov SZDL sposobni s svojim 
znanjem zagotoviti, da bo SZDL 
usklajevalka dogovorov za druž-
beno. akcijo, kadar je to potreb-
no, in da bo uspešno uresničeva-
la svoje naloge. 

Opravljeno je bilo veliko 
aktivnosti, kljub temu pa rezulta-
ti niso takšni kot smo jih želeli. 
Prav gotovo smo bili uspešnejši 
pri realizaciji tistih nalog, ki smo 
se jih lotevali frontno in smo an-
gažirali širok krog delovnih ljudi 
in občanov. Na splošno smo na 
vseh nivojih veliko ocenjevali in 
analizirali razvojno problemati-
ko naše družbenopolitične skup-
nosti, OZD in KS. Dogovarjali 
smo se za aktivnosti, da bi hitreje 
premagovali obstoječe probleme, 
vendar svojih ugotovitev, stališč 
in predlogov nismo v zadostni 
meri uveljavili v praksi. Če smo 
stališče organov dovolj argumen-
tirano in konkretno prenašali na 
delovne ljudi in občane in njiho-
vo izvajanje preverjali ter ob tem 
'poiskali tudi tiste, ki so akcije za-
virali. so bili tudi sklepi uresniče-
ni. Žal moramo oceniti, da je bi-
lo takšnega delovanja premalo. 

Kljub temu, da je v našem 
okolju dovolj problemov, se Ob-
činska konferenca v tem obdob-
ju ni sestala, veliko bolj operati-
vno pa je bilo delo Predsedstva 
OK SZDL. Poleg usklajevanja in 
usmerjanja akcij smo sprotno 
spremljali problematiko v KS in 
nekaterih družbenih organizaci-
jah in društvih ter se aktivno 
vključevali v razreševanje pro-
blemov v teh okoljih. 

Z vidika metod in oblik delo-
vanja OK SZDL in njenih orga-
nov beležimo boljšo povezanost 
dela svetov in koordinacijskih 

odborov z drugimi institucijami 
v občini, kar je v precejšnji meri 
pripomoglo k večji usklajenosti. 
Vendar so se v koordinacijskih 
odborih in svetih še premalo kre-
sala stališča DPO, družbenih or-
ganizacij in društev, organov 
SIS, OZD in KK SZDL. Zlasti 
za delovanje koordinacijskih od-
borov velja, da jih bomo morali 
ustanavljati šele takrat, ko se po-
javijo določene naloge m jih po 
opravljeni nalogi razpustiti. 

V tem letu smo sklicali dve 
problemski konferenci in sicer o 
razvojno-raziskovalni dejavnosti 
in o stanju na področju tehnične 
kulture. Na obe smo se temeljito 
pripravili, analizirali stanje in 
sprejeli usmeritve, ki so služile 
za osnovo tudi sprejetim skle-
pom Občinske skupščine. 

Uelo in organiziranost krajevnih 
organizacij SZDL 

V tem obdobju je bil storjen 
korak naprej pri delu krajevnih 
organizacij SZDL. Večkrat so bi-
li sklicani zbori krajanov (ob pri-
pravi referenduma, pripravi pla-
nov, pred volilno-programskimi 
sejami SZDL). Ob mnogih de-
lovnih akcijah na področju ko-
munalnega standarda, je bilo ve-
liko več organiziranih akcij re-
kreativno-zabavnega značaja, 
pomoči ostarelim in onemoglim 
ter kulturnih prireditev. Teh 
oblik dela je še vse premalo v 
mestnih KS, kjer sicer deluje ve-
liko družbenih organizacij in 
društev, ki pa delujejo v večini 
primerov izven SZDL in preveč-
krat s programi dela, v katerih so 
zastopani interesi posameznikov. 

Če ocenjujemo, ali se delovni 
ljudje in občani v naših KS pove-
zujejo in združujejo v organizira-
no družbenopolitično akcijo gle-
de reševanja življenjskih vpra-
šanj in usmerjanja družbenega 
razvoja v KS, ugotovimo, da je le 
malo takšnih KO SZDL, ki opra-
vljajo to funkcijo. V veliki večini 
SZDL je aktivnost KK SZDL 
omejena le na nekaj posamezni-
kov (Šmartno-Titovo Velenje, 
Cirkovce, Plešivec, Gorenje, Ed-
varda Kardelja). Res je, da so 
priprave in izvedba referenduma 
prisilile, da so se aktivirale KO 

SZDL oz. njihova predsedstva 
tudi v tisiih KS, kjer ni čutiti So-
cialistične zveze (Družmirje-Ga-
berke, Cirkovce, Plešivec, Levi 
breg, Edvarda Kardelja). V kra-
jevnih skupnostih Konovo, Ša-
lek-Gorica, Škale, Šmartno ob 
Paki pa so uspele krajevne kon-
ference SZDL dobro usklajevati 
delo družbenopolitičnih organi-
zacij, družbenih organizacij in 
društev in samoupravnih orga-
nov ter pritegniti k delu širši 
krog ljudi. 

Z vso resnostjo opozarjamo, 
da postajajo ljudje apatični, ker 
ne vidijo dovolj hitrih in učinko-
vitih rešitev za posamezne prime-
re, ki jih sami ne morejo premak-
niti (pridobivanje soglasij za 
gradnjo komunalnih objektov, 
nezadovoljstvo z delom upravnih 
organov, neučinkovitost inšpek-
cijskih služb, z odnosom in de-
lom DO Vekos in ETT). Marsikje 
je čutiti nemoč samoupravnih or-
ganov, družbenopolitičnih orga-
nizacij in posameznikov pri ob-
vladovanju nakopičenih proble-
mov in le nekateri ostajajo in po 
svojih močeh razrešujejo proble-
me. Ljudem se upira čedalje več-
ja institucionalizacija in neneh-
no spreminjanje predpisov. To 
so tudi vzroki za premajhno mo-
tiviranost delovnih ljudi in obča-, 
nov, da bi prevzemali funkcije v 
KS. Ob tem je potrebno pono-
vno oceniti, da so krajani z višjo 
in visoko izobrazbo nezainteresi-
rani za vsako delo v KS (zlasti 
velja to za mestne KS). 

Ol^ izteku srednjeročnega ob-
dobja so v večini KS z zadovolj-
stvom ugotovili, da so vse, kar so 
planirali, tudi zgradili. Seveda je 
bil večji del sredstev iz samopri-
spevka oplemeniten z udarni-
škim delom. Organizacija dela 
pa je lahko vzor mnogim izvajal-
skim organizacijam. 

Ugotavljamo, da so krajevne 
skupnosti premalo angažirane 
pri pripravi planov za naslednje 
srednjeročno obdobje. Želje in 
potrebe ostajajo vse prevečkrat v 
krajevnih skupnostih na sejah ra-
zličnih organov in organizacij, 
njihovi delegati jih ne prenesejo 
na seje skupščin SIS ali občinske 

skupščine. Vsi se ob tem premalo 
zavedamo družbenoekonomske-
ga trenutka in planiramo nereal-
no. Frontna socialistična zveza je 
prav gotovo storila premalo pri 
zagotavljanju možnosti za najšir-
še vključevanje delavcev, delov-
nih ljudi in občanov v snovanje 
in obravnavo planov, ker bi le ta-
ko lahko prispevali k realnosti 
družbenih planov. 

Ugotavljamo, da so krajevne 
skupnosti pri pripravi referen-
dumskega programa v bistvu z 
njim postavile tudi skelet plana 
za naslednjih pet let. Kljub pozi-
vom SIS materialne proizvodnje, 
naj se vključijo v snovanje refe-
rendumskega programa z vso od-
govornostjo, tega niso storile in 
zato lahko v dokumentu TEME-
LJI PLANA OBČINE VELE-
NJE opazimo velik razkorak 
med plani (časovno in material-
no). 

Priprave in izvedba referenduma 
za IV. samoprispevek 

Aprila smo se v vseh 26. KS 
odločili, da bomo s samoprispev-
kom prispevali k izgradnji infra-
strukture. Programi po KS so bili 
dobro pripravljeni, akcija je bila 
organizirana in vodena enotno. 

Dogovorili smo se za solidarno-
stno prelivanje sredstev iz mest-
nih v vaške KS. Vse krajevne 
skupnosti so podpisale tudi SA-
MOUPRAVNI SPORAZUM O 
ZDRUŽEVANJU SREDSTEV 
SAMOPRISPEVKA IN IZVA-
JANJE NALOG PO PRIORI-
TETNEM PROGRAMU ZA 
OBDOBJE 1985-1990. 

Prav gotovo so bile priprave in 
izvedba referenduma dobra pod-
laga za skupščinske volitve 1986. 
V KS smo dobili precej novih 
aktivistov za opravljanje najrazli-
čnejših funkcij v KS. 

Delegatski sistem in priprave na 
skupščinske volitve 

Pomanjkljivosti in nepravilno-
sti pri delu delegatov, delegat-
skih skupščin in družbenopoliti-
čnih organizacij smo ocenili 
pred letom dni in ponovno spo-
mladi letos. Dosedanji ra::voj de-

legatskih odnosov kaže, da so 
subjekti v temeljnih okoljih 
spodbujeni, če dejansko odloča-
jo. Le navidezno samostojno 
odločanje o že sprejetih odločit-
vah, pa delegatski sistem v posa-
meznih razsežnostih zelo osiro-
maši. Po štirih letih opravljanja 
funkcije delegatom motivacija 
pade, kar vidimo tudi po nes-
klepčnih sejah skupščin SIS. 

V praksi se je pokazalo, da sâ  
moupravna narava SIS terja ne-
koliko bolj fleksibilen način obli-
kovanja delegacij za skupščine 
SIS. V temeljnih okoljih že pote-
kajo prve analize delovanja ob-
stoječih delegacij. Na podlagi 
njih se odločajo kakšne delegaci-
je bodo oblikovali in ali bo funk-
cijo delegacije opravljal delavski 
svet, ali skupščine krajevne skup-
nosti. 

V samoupravnih interesnih 
skupnostih smo premalo razme-
jevali zadeve po vsebini odloča-
nja, predvsem pa nismo prenesli 
odločanja o zadevah izvedbene 
narave na organe skupščin SIS. 

Meseca marca smo začeli or-
ganizacijske, vsebinske in ka-
drovske priprave na volitve 1986. 
Sprejeli smo rokovnik za izpelja-
vo predkandidacijskih in kandi-
dacijskih postopkov. Pravočasno 
smo začeli z ažuriranjem volilnih 
imenikov in oblikovanjem volil-
nih okolišev. 

Od marca že teče tudi eviden-
tiranje. Temeljna okolja so se do-

,.bro odzvala in evidentirala veli-
ko število posameznikov za na-
jodgovornejše funkcije v občini 
in republiki. V nekaterih OZD je 
evidentiranje potekalo v ozkih 
skupinah, na kar pa družbeno 
politične organizacije niso reagi-
rali. Na lanski programski konfe-
renci smo se dogovorili, da bodo 
DPO onemogočale spreminjanje 
volitev v nenačelno borbo za 
oblast in razvijanje liderskih te-
ženj predvsem z doslednim upo-
števanjem kriterijev za določanje 
kandidatov za posamezne funk-
cije. Tako kot mnogokrat, mora-
mo tudi sedaj napisati, da bodo 
prevzemali najodogovornejše de-
legatske funkcije najsposobnejši 
kadri. 

»NAČ ČAS«, glasilo Sociali-
stične zveze delovnega ljud-
stva, izdaja (."enter za informi-
ranje, propagando in založni-
štvo Velenje, cesta Františka 
Foita 10. 

»NAS ČAS« je bi l ustano-
vljen I. ma j j 1965; od 1. janu-
arja 1973 je izhajal kot štiri-
najstdnevnik »Šaleški rudar«. 

kot tednik pa izhaja »Naš čas« 
od 1. marca 1973. 

Uredništvo: Stane Vovk — 
odgovorni urednik (direktor in 
glavni urednik), Bogdan Mu-
gerlc, Janez Plesnik, Tatjana 
Podgoršek, Boris Zakošek. Mi-
ra Zakošek in Milena Krstič-
Planine (novinarji). 

Izhaja ob četrtkih. 

Sedež uredništva in uprave: 
Tit ivo Velenje, cesta Františka 
Foita 10, telefon (063) 853-451, 
854-761, 855-450, 856-955. Br-
zojavni naslov: Informativni 
center Velenje. 

Cena posameznega izvoda je 
40 dinarjev. Letna naročnina 
za individualne naročnike je 

1800 dinarjev (na mesec 160 di-
narjev), za tujino 3315 dinar-
jev. 

Žiro račun pri SDK, podruž-
nica Titovo Velenje, številka 
52800-603-38482. 

Grafična priprava, korektu-
re, tisk in odprema: ČGP Večer 
Maribor. 

Nenaročenih rokopisov in 
fotografij ne vračamo. 

Za »Naš čas« se po mnenju 
sekretariata za informacije iz-
vršnega sveta Skupščine SR 
Slovenije, številka 421-1/72 od 
8. februarja 1974 ne plačuje te-
meljni davek od pruncta proiz-
vodbv. 
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Po več kot desetletni naložbeni suši v Gorenju 

Nov obrat prirezovalnice 
pločevine in plastike 

Zadovoljni so delavci Gore-
nja odšli domov dan pred 
prazniki. Kako tudi ne, saj so 
postali bogatejši za nov obrat 
prirezovalnice pločevine in 
obrat plastike. To je bil za vse 
delavce Gorenja tudi eden pr-
vih svetlejših trenutkov po 
dolgem času negotovosti, v ka-
terem se je pred delavce Gore-
nja z vso ostrino postavljalo 
vprašanje nadaljnega prežive-
tja. 

»V najbolj temnem času, 
ko je šlo za biti ali ne biti, ko 
smo se utapljali v stotinah 
milijard izgube, smo trdno 
verjeli v sanacijo Gorenja, 

kajti verjeli smo v moč in 
sposobnost delavcev Gore-
nja. Prav zato nam ni bilo 
težko po več kot desetletni 
naložbeni suši sprejeti odlo-
čitve o izgradnji prirezovalni-
ce in plastike,« je na otvori-
tvi novih objektov rekel Her-
man Rigelnik, predsednik 
poslovodnega odbora sozda 
Gorenje. 

Nova prirezovalnice bo 
omogočala prerez pločevine 
na enem in ne več na treh 
mestih, uskladiščenje ploče-
vine bo v pokritem prostoru, 
veliko manjši bo izmet, ra-
zrez pa večje kakovosti. 

Pri novem objektu plastike 
pa gre za tehnološko ureditev 
proizvodnje in za njeno pri-
bližanje uporabnikom. 

Obe naložbi so delavci Go-
renja zgradili izključno z last-
nimi sredstvi. Kot so poveda-
li, bodo ustvarjeni prihranki 
vložena sredstva pokrili že v 
enem letu. Pri obeh naložbah 
so sodelovali domači izvajal-
ci, v velikem delu tudi delav-
ci Gorenja Procesne opreme. 

Ti dve pridobitvi sta sesta-
vni del uresničevanja sanacij-
skih programov in smernic 
dolgoročne razvojne preo-
brazbe Gorenja. 

Občinska skupnost socialnega varstva Velenje 

0 invalidih in 
socialnovarstvenih pravicah 

Prejšnji teden so se na 8. redno 
sejo sešli delegati skupščine ob-
činske skupnosti socialnega var-
stva Velenje. Na dnevnem redu so 
imeli šest točk,-med njimi socialne 
razmere in uresničevanje social-
no-varstvenih pravic v občini, in-
validi v velenjskem združenem de-
lu ter sprememba finančnega na-
črta te skupnosti za letošnje leto 
in realizacija finančnega načrta 
občinske skupnosti socialnega 
varstva za obdobje od 1. januarja 
do 30. septembra letos. 

»Dokler ne bomo vsi bolje de-
lali, ne moremo pričakovati dru-
gačnih rezultatov na vseh po-
dročjih dela in življenja. Tako tu-
di ne pri uresničevanju socialno-
varstvenih pravic. Nagrajevanje 
po delu sploh ni. Tam pa, kjer je, 
je preslabo in mnogo premalo 
motivira delavce za boljše delo. 
Vsak je sam dolžan s svojim de-
lom zagotoviti sebi primerno ži-
vljenje. Družba bo pomgala 
vsem tistim, ki si sami ne morejo 
zagotoviti ustrezne socialne var-
nosti s sistemom družbenih po-
moči in jim tako zagotovila naj-
nujnejše pogoje za življenje.« so 
poudarili delegati v razpravi o 
socialnih razmerah in uresniče-
vanju socialnovarstvenih pravic 

"v občini. Samoupravni sporazum 
o uresničevanju teh pravic pome-
ni precejšen napredek na tem po-
dročju, v prihodnjem srednjero-
čnem obdobju pa bo treba zago-
toviti vse pogoje za njegovo do-
sledno uresničevanje v praksi. 

Podatki, zbrani v gradivu z na-
slovom Invalidi v velenjskem 
združenem delu, niso prav nič 
spodbudni in kažejo na to, da 
smo za reševanje teh vprašanj v 
občini premalo naredili. To do-
kazujejo tudi skoraj vsi neuresni-

Sozd Gorenje 

Posodabljanje 
pestijo bremena preteklosti 

Čeprav so pogoji gospodarjenja zelo spremenljivi in jih sedaj ob 
koncu leta pretresa še vrsta nedorečenosti na zveznem nivoju pa v Gore-
nju ugotavljajo, da sanacijske programe vendarle dobro uresničujejo. 

V tej sestavljeni organizaciji 
trenutno deluje petnajst proiz-
vodnih organizacij, ena, to je 
Gorenje Bira v Bihaču, pa je v 
ustanavljanju. Poleg tega imajo 
še štiri organizacije skupnega po-
mena ter tri delovne skupnosti 
skupnih služb. V vseh teh organi-
zacijah, ki so razporejene v šest-
najstih občinah po Jugoslaviji, 
od tega v štirih republikah in v 
obeh avtonomnih pokrajinah, je 
zaposleno 18500 delavcev. Težiš-
če proizvodnje je, in bo tudi še 
nekaj let, v beli tehniki, ki je za-
stopana z več kot 65 odstotki, 
sledi poslovna in procesna opre-
ma z 12 odstotki, kuhinjska opre-
ma z 9,4 odstotki, zelena tehnika 
s 7,4 odstotki, medtem ko je za-
bavna elektronika v celotni pro-
izvodnji udeležena le še z 2,3 od-

stotki, servisne storitve pa s 3,4 
odstotki. 

Rezultati, ki jih bo Gorenje 
doseglo ob koncu letošnjega leta, 
bodo v glavnem usklajeni s pred-
videvanji in plani, ki so bili po-
stavljeni v začetku leta. Kljub te-
mu bosta dve delovni organizaci-
ji in sicer Gorenje Petar Drapšin 
iz Kikinde in Gorenje Glin Na-
zarje tozd Iverna izkazali tekočo 
izgubo, ki pa bo z ustreznimi 
ukrepi, nekateri so že uresničeni, 
odpravljena že prihodnje leto. 

Določene težave povzroča tudi 
izvoz, ki bo ostal na lanskolet-
nem nivoju. Ker pa je bil uvoz 
precej manjši od predvidevanj, je 
pokritost uvoza z izvozom zelo 
dobra. Največ izdelkov na tuje 
Gorenje še vedno proda na kon-
vertibilne trge, kamor odide kar 

90 odstotkov njihovih izdelkov. 
Pri tej prodaji pa je iz leta v leto 
večja ovira zastarela oprema in 
prav to bodo zamenjali v drugem 
delu sanacije, ki je že stekla in se 
bo nadaljevala skozi novo sred-
njeročno obdobje. 

Kot je na nedavni novinarski 
konferenci, ki je bila v sozdu Go-
renje v Titovem Velenju poudaril 
predsednik poslovodnega odbo-
ra Herman Rigelnik, pa jim pri 
tej usmeritvi veliko težav povzro-
čajo nerazrešene obveznosti z Ju-
gobanko. Gre za devizni dolg 7 
milijonov dolarjev ter še za neka-
tere druge manjše finančne us-
kladitve. Problem se sedaj vleče 
že drugo leto, Jugobanka pa ra-
zrešitev tega vprašanja zaradi 
lastnih težav nenehno prelaga. 
Brez ureditve tega bremena pre-
teklosti, s prevzemom tečajnih 
razlik in odpisom obresti v bre-
me te banke, pa Gorenje, ki mu 
ostaja ob sedanjem načinu zbira-

nja deviznih sredstev le majhen 
del pogače, ne more načrtovati 
nadaljnjega razvoja. Ta pa je nu-
jen, če hoče v korak z razvitim 
svetom. 

Na tiskovni konferenci so bile 
nakazane tudi nadaljnje poti raz-
voja. Predvidena so zahtevna in-
vesticijska vlaganja, predvsem v 
sodobnejše in tehnološko zahtev-
nejše programe. Do leta 1995 bo-
do za te namene oddvojili 60 mi-
lijard dinarjev, že v tem srednje-
ročnem obdobju pa 45 milijard. 
Pri tem je gotovo posebnega po-
mena začrtan samoupravni spo-
razum, po katerem bodo delovne 
organizacije sozda Gorenje zbi-
rale 40 odstotkov amortizacije in 
40 odstotkov akumulacije za 
skupne naložbe. O tem samou-
pravnem sporazumu, ki bo osno-
va za nadaljnjo posodobitev, bo-
do odločali delavci na referendu-
mih v januarju. 

B. Zakošek 

čeni sklepi, sprejeti na skupnem 
zasedanju vseh treh zborov ob-
činske skupščine pred dvema le-
toma. Navedene številke; vsa 
opozorila, konkretne naloge in 
določeni nosilci za njihovo ures-
ničevanje morajo v prihodnje 
»prinesti« boljše rezultate na 
tem področju. Drugače bomo 
morali v občini za reševanje teh 
vprašanj nameniti mnogo več de-
narja kot sedaj. 

Spremembo finančnega načrta 

te skupnosti je narekovalo odlo-
čitev skupnosti pokojninskega in 
invalidskega zavarovanja, ki bo 
odslej financirala te skupnosti z 
deležem, izračunanim na osnovi 
števila pokojnin za posamezno 
občino, in kazalci gospodarjenja 
v občini. Več kot je prvotno načr-
tovala bo skupnost morala na-
meniti za delovanje strokovne 
službe, 15 tisoč dinarjev pa je ta 
skupnost namenila za nagrade 
svojih funkcionarjev. 

Elektro Celje — nadzorništvo Nazarje 

Brez pomoči krajanov 
ne bi šlo 

Zima je s svojimi nevšečnost-
mi krepko zasolila delo tudi de-
lavcem Elektra Celje, predvsem 
zaposlenim v nazarskem nadzor-
ništvu. Sneg, veter in žled so na-
pravili ogromno škode, saj so 
povzročili okvare na celotnem 
omrežju od lepe njive do Logar-
ske doline in od Nazarij do No-
ve Štifte. Dela je bilo preko gla-
ve, vendar so ga delavci Elektra 

Marko Marolt, vodja nadzorni-
štva Elektra Celje v Nazarjah: 
»Veliko dela imamo in še več pro-
blemov« 
z izjemnimi napori opravili v re-
kordnem času treh dni. Seveda 
pa ie treba pri tem povedati, da 
tega nikoli ne bi zmogli brez po-
moči krajanov, zlasti kmetov v 
višjih predelih. Ti so jim vestno 
plužili ceste, čistili trase in opra-
vili še druga dela, tako, da so de-
lavci Elektra lahko opravili le 
svoje strokovno delo. Brez po-
moči ljudi bi se popravilo zavle-
klo vsaj za teden dni, če ne še 
več. 

Sicer pa se v nazarskem nad-
zorništvu ob svojem vsakdanjem 
zahtevnem in napornem delu 
srečujejo s številnimi problemi. 
Prvi problem je vsekakor po-
dročje za katerega skrbijo.. Vede-
ti je namreč treba, da mozirska 
občina meri 508 kvadratnih kilo-
metrov in je druga po velikosti v 
Sloveniji. Za tako obsežno in 
povrh vsega še pretežno hribovi-
to področje skrbi devet delavcev 
nazarskega nadzorništva. Jasno 
je, ua vsega sami ne zmorejo, za-
to dobivajo pomoč sodelavcev iz 

Šempetra, kar pa ni prava in traj-
na rešitev. 

Sicer pa je nekaj Več o tem po-
vedal vodja nadzorništva v Na-
zarjah Marko Marolt: »Premajh-
no število delavcev je zares pro-
blem in bo iz dneva v dan večji. 
Na tako velikem in zahtevnem_ 
območju lahko v sedanji zasedbi 
skrbimo dobesedno samo za 
»luč«, sprotno temeljito popra-
vljanje in obnavljanje orežja je 
nemogoče. Upoštevati namreč 
moramo še dodatno dejstvo, da 
je omrežje v Gornji Savinjski do-
lini zastarelo in da je pred nami 
njegova zamenjava. Ob vsem 
ostalem delu tega nas devet ne 
zmore. Ker pomoč iz Šempetra 
ni prava rešitev, saj imajo tudi 
tam kadrovske težave, si želimo, 
da bi ustanovili še eno skupino 
štirih delavcev, ki bi vzdrževala 
omrežje, odpravljala napake in 
menjavala drogove. 

Povedati moram tudi to, da 
nas ljudje vsak dan kličejo in 
opozarjajo na okvare in napake, 
kar je seveda pohvale vredno in 
zares samozaščitno dejanje. To-
da, njihova sporočila si lahko sa-
mo zapišem in se jim zahvalim, 
velikokrat pa j im mo t»m odgo-

voriti, da bomo prišli okvaro po-
praviti šele, ko bo »omrežje dol 
padlo«. 

Drug problem je prevoz. Ima-
mo le eno rabljeno in preurejeno 
vozilo, ki pa je .težko, slabo 
okretno in za naše hribovske raz-
mere neprimerno. Težava je tudi 
v tem, da naši izdelovalci primer-
nih vozil ne izdelujejo, kako je z 
uvozom, pa vsi vemo. Še nekaj 
naj povem. Naše delo je seveda 
nujno povezano z delom z ljud-
mi, Moram reči, da največkrat 
najdemo razumevanje za naše 
delo, večkrat pa tudi ne. Ljudje 
kar nočejo razumeti, da elektrika 
do njih ne more priti sama od se-
be po zraku, nočejo razumeti, da 
so zanjo potrebni drogovi, jarki 
in podobno. Vem, da ni nihče ve-
sel droga ali sidra v vrtu, na nji-
vi, travniku, ali kje drugje. Toda 
drugače ne gre, elektrika pač ter-
ja določene žrtve, v tem primeru 
je to pač zemljišče, ali motena 
posest, če hočete. Kar po nekaj 
dni me boli srce, ko vidim, da so-
sed do soseda nima človeškega 
odnosa in razumevanja, da bi si 
brez večjih zapletov napeljal 
elektriko, toda tudi takšni smo,« 
meni Marko Marolt. 

zmonatemo: Usmerjanje 
Izbira poklica ni enostavna, to še posebej velja v primeru, ko gre za 

zahtevnejše poklice oziroma enega od vojaških poklicev, ki jih označuje 
pojem oficir. Poklicev je danes veliko več, kot jih je bilo pred nekaj de-
setletji. To velja tudi za vojaške poklice, kajti tehnični napredek in na-
predek znanosti sta bila ravno v oboroženih silah še posebej prisotna. 
Katere so osnovne značilnosti vojaških poklicev v naši družbi? 

Na prvi pogled bi lahko rekli, da to delo pomeni predvsem uspo-
sabljanje generacij mladih vojakov v ravnanju s sodobnim orožjem 
ter v vojaških veščinah. Toda tisto, kar je najvažnejše v vojaških po-
klicih, je vzgoja vojakov v ljubezni do domovine, vzgoja v tem, kaj 
nam vsem pomeni neodvisna, samoupravna, socialistična domovina, 
skupnost enakopravnih narodov in narodnosti. To je častno in odgo-
vorno delo, šola bratstva in enotnosti. Varovanje teh pridobitev pa je 
glavna naloga naše armade. To je tisto, kar vojaškim poklicem daje 
pččat zahtevnega, posebnega dela. 

Hkrati pa lahko trdimo, da je veliko vojaških poklicev v bistvu 
zelo podobnih civilnim poklicem. Toda mladincem, ki se odločijo za 
vojaški poklic, ni predvsem do tega, da bi se izšolali za poklice, ki so 
kar najbolj podobni civilnim poklicem. Večina izbere vojaški poklic 
ravno zaradi njegovih posebnosti. Marsikateri mladinec želi delati v 
svojem življenju nekaj posebnega, drugačnega kot njegovi kolegi. In 
ravno za to je cela vrsta možnosti v armadi. Kdo ne bi želel postati: 

— pilot nadzvočnih letal, kontrolor letenja, pilot helikopterja,in-
štruktor letenja ali vojaški padalec, vzdrževalec vojaških letal, heli-
kopterjev in njihove oborožitve, 

— strokovnjak za vodenje raketne baze, vzdrževanje elektron-
skih naprav, radarskih sistemov, 

— strokovnjak za opravljanje zapletenih nalog na raketni, tor-
pedni ali patrolni ladji, minolovcu, podmornici ali žepni podmornici, 

voznik tankov, pklepnih transporterjev ter drugih bojnih vo-

vojaške in 
zil, vojaški meteorolog, vezist ali eden izmed drugih — 70 različnih 
strokovnjakov na vojaškem poklicnem področju. 

Poklicni razvoj in napredovanje sta zagotovljena vsakemu spo-
sobnemu oficirju. Poklicni razvoj lahko vodi, za najbolj sposobne, ce-
lo do doktorata vojaških znanosti ter omogoča napredovanje do naj-
višjih činov in položajev. To so dejstva, s katerimi se v civilu ne more-
mo vedno pohvaliti. 

Zvezni sekretariat za ljudsko obrambo je razpisal natečaj za spre-
jem učencev in gojencev vojaških srednjih šol v letu 1986, ki je bil ob-
javljen v časopisih, »Delo«, in »Večer«. 

Katere so vojaške srednje šole, kjer se lahko prijavijo učenci osmih 
razredov osnovnih šol oziroma učenci šol srednjega usmerjenega izobra-
ževanja? 

— Letalska splošna srednja vojaška šola »Maršal Tito« v Mo-
starju (samo za 1. letnik); 

— Splošna srednja vojaška šola »Bratstvo-enotnost« v Beogra-
du; 

— Splošna srednja vojaška šola »Ivo Lola Ribar« v Zagrebu; 
— Splošna srednja vojaška šola »Franc Rozman-Stane« v Lju-

bljani (samo za kandidate z območja Slovenije). 
V naštete šole je možen vpis v 1., 2. in 3. razred. 
— Srednja vojaška šola kopenske vojske v Sarajevu; 
— Tehniška srednja vojaška šola kopenske vojske v Zagrebu; 
— Srednja vojaška šola vojnega letalstva in protizračne obrambe 

v Rajlovcu; 
— Mornariška tehniška srednja vojaška šola .v Splitu; 
— lntendantska srednja vojaška šola v Sarajevu; 
— Glasbena srednja vojaška šola v Beogradu in 
— Sanitetna srednja vojaška šola v Novem Sadu. 
Na te šole vpisuje v I. in III. razred. 

obrambne poklice 
— Tehniška šola vojaških usmeritev v Zagrebu; 
— Šola za strokovne delavce v letalskotehniških poklicih v Raj-

lovcu. 
Na ti dve šoli vpisujejo samo v 3. razred. 
Na vojaške srednje šole se lahko vpišejo fantje državljani SFRJ, 

ki izpolnjujejo naslednje pogoje: 
a) Splošni pogoji: 
— da so zdravi in sposobni, kar bo ugotovila pristojna vojaška 

zdravniška komisija; 
— da niso bili sodno kaznovani in da proti njim ne teče kazenski 

postopek; 
— da imajo soglasje staršev — skrbnikov. 
b) Posebni pogoji: 
Poleg najmanj dobrega splošnega učnega uspeha v predhodnem 

šolanju: 
— kandidati za 1. razred, da so rojeni leta 1970 ali kasneje; 
— kandidati za 2. razred, da so rojeni leta 1969 ali kasneje; 
— kandidati za 3. razred, da so rojeni leta 1968 ali kasneje. 
Dekleta se lahko vpišejo le v tretji razred šole za strokovne delav-

ce v letalsko tehniških poklicih v Rajlovcu pri Sarajevu za naslednje 
poklice: letalski elektromehanik, letalski mehanik za instrumente, le-
talski radio mehanik, mehanik za radarsko-računalniško opremo, gu-
ma plastičar, letalski tapetnik, optik, laborant za pogonska goriva in 
radiomehanik za zemeljsko radionavigacijsko opremo. 

Razpis je odprt do konca marca 1986. Podrobnejša pojasnila v 
zvezi s šolanjem, pravicami in obveznostmi učencev in gojencev voja-
ških šol, vojaškim poklicem in načinom prijave za vojaško šolo lahko 
kandidati dobe pri občinskem upravnem organu za ljudsko obrambo 
v občini kjer imajo stalno prebivališče — dom SLO Kopališka 3 (nad 
bazenom) • 

mladih v 
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ANKETA 

Nastop mladih tamburašev 
V počastitev dneva republike 

so se na osrednji proslavi prvič 
predstavili krajanom Pesja člani 
pionirskega tamburaškega orke-
stra, v katerem igra 18 mladih 
tamburašev. ^ 

Telovadnica osnovne šole v 

Pesjem je bila nabito polna. Toli-
ko krajanov se do sedaj še ni 
zbralo na nobeni proslavi. Vsi pa 
so si prišli ogledai sprejem cici-
banov in prvi nastop mladih 
tamburašev, ki so ob tej prilož-
nosti pokazali, da so se v letu dnî  

delovanja veliko naučili. Zaigrali 
so pet skladb, takole pa so uče-
nje na ta instrument opisali sa-

mi: »Točno pred letom dni smo 
prvič prijeli v roke tamburice. 
Teorije se učimo v glkasbeni šoli 
Frana Koruna-Koželjskega v 
Titovem Velenju. Z nami se trudi 
Andreja Glavačeva. Brenkati pa 
se učimo v Pesju pod vodstvom 
Karla in Duška Hladina. Imamo 
lepe in nove tamburice, za nakup 
katerih so denar prispevali svet 
naše krajevne skupnosti, zveza 

kulturnih organizacij ' Velenje, 
nekaj pa so primaknili tudi naši 

starši. Želimo si še le novih oblek 
za naše nastope. Člani tambura-
ške sekcije pri kulturnem društvu 
Svoboda se trudimo, da dolgolet-
na tradicija igranja na tambujice 
v Pesju ne bi bila prekinjena. Za-
to smo dali tudi pobudo, da bi • 
igranje na ta instrument našlo 
svoje mesto pri rednem pouku v 
glasbeni šoli.« 

Poslušalci so bili enotni, da so 
se pionirji v enem letu resnično 
veliko naučili. Enakega mnenja 
so bili tudi predstavniki Zveze 
kulturnih organizacij občine Ve-
lenje, ki so se prav tako udeležili 
te proslave. _th-

Gasilci 
Če odvrženi ogorek, 

mimo koša odleti, 

iz njega plamen rdeč vzplamti, 

iz ognjenega plamena 

rdeči petelin zleti. 

Kjer perut se tal dotakne, 

ogenj zacvrii 

in ognjeni dih iz kljuna, 

kar je živo, usmrti, 

Zdaj naš Jurček — premetenec — 

res ne ve, kaj naj stori, 

a nazadnje se le spomni — 

k telefonu pohiti. 

Tam 9—3 zavrti 

in pojasni, da gori. 

»Pridemo takoj!« 

se gasilec oglasi. 

Zdajci zadoni sirena 
in gasilci pohite, 
ie po mrzli, rjavi cesti 
rdeči avto zapode. 

V hipu vodni top 

je naravnan 

in junak — gasilec 

se naravi postavi v bran. 

Ogenj v nebo kipi, 

a vodni curek, 

curek pene 

ga kaj kmalu pogasi. 

Zdaj gasilec si oddahne, 

tu njegova se dolžnost konča. 

Kaj? Kako? DRUGJE GORI! 

Gasilec zopet tja hiti. 

Rok Poles, 6. a 

dopisniški krožek 

COŠ Veljko Vlahovic 

Titovo Velenje 

Gradijo nam telovadnico 
Že dolgo si vsi tako kot jaz že-

limo telovadnico. Zelo težko 
nam je, kadar moramo telovaditi 
v razredu, kjer je veliko premalo 
prostora, s čemer se. pa pozimi 
moramo sprijazniti. Zelo veseli" 
smo bili, ko smo zvedeli, da je 
referendum uspel, kar so nam 
omogočili naši starši s tem, da 
vsak mesec prispevajo nekaj de-
narja. 

Ze od začetka leta opazujemo 
kako delavci Vegrada pridno de-
lajo. Je že zelo mrzlo, kar jim je 
velika ovira, še večja pa je voda. 
Skopali so temelje in opravili že 
veliko drugih del. Veliko dela pa 
jih še čaka. Dogovarjajo se, da 
bo morda telovadnica do januar-
ja že pokrita. 

Kadar jih opazujem in kadar 
moram telovaditi v učilnici, ko-
maj čakam, da bo telovadnica 
zgrajena, seveda opremljena tudi 
znotraj. V njej bomo igrali košar-
ko, odbojko in drugo., za kar smo 
vsi zelo, zelo navdušeni. 

Daliborka Bungič, 4. razred 
OŠ Vinska Gora 

Zelo smo si želeli telovadnico. 
Lani so na referendumu naši 
starši izglasovali DA, zato so za-
čeli graditi telovadnico. 

Prišli so delavci iz Vegrada, s 
seboj so pripeljali buldožerje. 
Skopali so ves travnik ter jame 
za temelje. Sedaj temelje že zali-
vajo. Okrog gradbišča so posta-
vili ograjo, da ne bi kdo hodil 
noter. Najbolj nam je pri srcu 
delavec, ki mu je ime Cica. Zelo 
je prijazen in se rad pogovarja z 
nami. Cica zaliva temelje. Pove-
dal nam je, kako se upravlja s 
tem ali onim strojem. Opazuje-
mo ga, kako s strojem zaliva te-
melje. Drugi delavci pa upravlja-
jo z drugimi stroji. Telovadnica 
bo služila šoli, v njej bo tudi po-
šta in dvorana. V drugem nad-
stropju pa bo imela pisarne KS 
Vinska gora. 

Zelo si želim telovadnico in 
mislim, da bo kmalu gotova. 

Gregor Gradišnik, 4. razred 
OŠ Vinska gora 

Od radosti in sreče 
se nam je trgalo srce 

Vsako leto pred dnevom repu-

blike stopijo prvošolci slovesno 

med pionirje, iz nebogljenih cici-

banov, navajenih igranja in pro-

stosti, stopijo stopničko višje k 

učenosti, v dolgo dobo zrelega 

odraščanja. Z zaobljubo, ki jo da-

jo, se nalaga na njihova ramena 

velika naloga: učenje znanosti in 

modrosti življenja. 

O Š Antona Aškerca je svoje 

najmlajše člane družbe počastila s 

čudovitim glasbenim programom, 

ki ga je pripravila velenjska glas-

bena šola s pomočjo prizadevnih 

učiteljev. V naših mladih glasbe-

nikih je izžareval smisel za lepoto 

glasbe in odnos do kulture. V te 

mlade ljudi polagamo našo bodo-

čnost in prav je, da jim zaupamo. 

Pomagali j im bomo, da bodo veli-

ko lažje in bogatejši stopili v svet 

odraslih. 

Ko smo matere in očetje naših 

cicibanov, vsi prevzeti ob tem veli-

kem dogodku, opazovali njihove, 

še tako nebogljene in razigrane 

glavice v prvih vrstah, se nam je 

od radosti in sreče trgalo srce, na-

še oči so bile polne toplih solz, ki 

so drsele po licih, v naših grlih je 

bil velikanski cmok. Z bučnim 

ploskanjem smo jih skupaj z nji-

hovimi požrtvovalnimi tovarišica-

mi, spremljali na oder in naša 

usta so se nesebično in odkritosr-

čno razširila v eno samo radost. 

Ta naš otrok, ki je bil še včeraj 

razigran otročiček, je danes pio-

nir, jutri pa bo že bodoči vojak, 

bodoča mati. 

To so nepozabni trenutki star-

šev in prva pomembna in neizbri-

sna počastitev naših otrok. 

Zmogli bodo izpolniti obljubo, 

ki so jo slovesno in odločno dali , 

saj je vsaka njihova ponovljena 

beseda, ki so jo z močnim glasom 

povdarjali, dokaz, da se zavedajo 

svoje naloge, ki j im je dana, in da 

bodo uspeli »nadaljevati delo, ki 

smo ga mi začeli.« 

Mogoče ne bi bilo napačno, če 

ponovim besede našega velikega 

voditelja in učitelja Tita in se obe-

nem tudi mi zamislimo ob njegovi, 

že davno rečeni misli: »Posebej 

vam nalagam na srce: ohranjajte 

bratstvo in enotnost naših narodov 

in narodnosti ter z različnimi 

aktivnostmi prispevajte k njihove-

mu nadaljnjemu zbližanju « 

Jožica Stankovič 

Jenkova 17, Titovo Velenje 

Za marljivo delo vrsta 
pohval in priznanj 

Pionirska zadruga, šolsko športno društvo Projekt, kulturno ume-

tniško društvo Daki ter ostale dejavnosti, mednje sodijo likovni, promet-

no kolesarski, šiviljski, tehnični, ročnodelski krožek, predstavljajo le 

delček življenja in dela na osnovni šoli X IV . divizije v Titovem Velenju. 

V izvenšolskih dejavnostih 
učenci razvijajo svoje sposobno-
sti ter pridobivajo znanje za na-
daljnje šolanje." Na osnovni šoli 
XIV. divizije v Titovem Velenju 
so te dejavnosti nekoliko druga-
čne, bolj življenske, če bi lahko 
tako zapisali. »Na naši šoli pro-
stovoljne dejavnosti težje razvija-
mo kot na drugih. Učenci so pri 
nas duševno prizadeti otroci in 
so zato nekatere dejavnosti kot 
so zgodovinski krožek, matema-
tični, računalniški pri nas po-

Ali sem na 
šoli srečna 

Naša šola je stara deset let. Jaz 
hodim v šolo pet let. Šola je 
majhna. Na šoli sem srečna. 
Imamo razne krožke. Imamo tu-
di proslave. Najbolj sem srečna, 
ko pride na našo šolo dedek 
Mraz. Takrat se zberemo vsi 
učenci in zapojemo. Dobimo da-
rilo. Jaz hodim k šivanju, tam ši-
vam na stroj. Pri šivanju imam 
prijateljice. Krojimo in šivamo. 
Na šoli imamo hišnika. Hišnik 
skrbi za našo šolo. Na šoli ima-
mo tudi dežurnega učenca. Ho-
dim na kosilo in malico. Zelo 
sem srečna, ko sem prišla na to 
šolo. 

Vesna TRIVUNDA 

vsem odveč. Zato pa imamo več 
praktičnih krožkov. Tako šolska 
pionirska zadruga združuje zeliš-
čarski, vrtnarski, hortikulturni, 
kovinarski, lesarski, spominkar-
ski krožek. Zelo razvejana je de-
javnost kulturno umetniškega 
društva, pa šolskega športnega 
društva. Naši športniki so nas že 
večkrat razveselili. Za uspešno 
delo so prejeli Bludkovo prizna-
nje, kar je najvišje priznanje na 
športnem področju v Sloveniji. 
Tudi uspehi likovnikov niso od 
muh«, je v nekaj stavkih ocenila 
delo pionirskega odreda na os-
novni šoli XIV. divizije mentori-
ca Mira Nahbar. 

Zapisati, kaj vse delajo pionir-
ji na tej šoli, bi vzelo preveč časa. 
Vsi, ki ste bili kdaj na šoli, ste to 
lahko videli. Nastopi tamkajš-
njih kulturnikov, pa tudi njihove 
proslave so nekaj posebnega, ne 
veličastne, vendar nadvse prisr-
čne. 

Zelo aktualna je med pionirji 
na tej šoli solidarnost. Lani so 
zbrali 7600 dinarjev, prodali več 
kot 2000 novoletnih voščilnic, iz-
kupiček pa namenili otrokom v 
Afriki. Sedaj se marljivo pripra-
vljajo na akcijo zbiranje šolskih 
torbic za te otroke, pridno izde-
lujejo novoletne voščilnice . . . 
Že nekaj let so v akciji zbiranja 
starega papirja med najboljšimi, 
če že ne najboljši v občini, seve-

da če ob tem upoštevamo število 
učencev. Pionirski odred Alfon-
za Šarha šteje le 89 članov. Za 
marljivo delo na vseh področjih 
so pionirji te šole prejeli že veli-
ko priznanj in pohval. 

»Trudimo se kolikor moramo. 
K izvajanju programov izvenšol-
skih dejavnosti poskušamo prite-
gniti čimveč zunanjih mentorjev, 
saj menimo, da učitelji delamo v 
teh'dejavnostih tako kot pri pou-
ku. Tu pa naletimo na veliko ovi-
ro. Le redkokdo nam je namreč 
pripravljen pomagati. Našim že-
ljam so do sedaj še največkrat 
prisluhnili starši učencev.« 

Ob 10-letnici »bivanja« v novi 
stavbi, so člani kulturno umetni-
škega društva na šoli izdali glasi-
lo Prijatelj. Prav toliko časa nad-
vse uspešno sodeluje pionirski 
odred s patronatom. Projektiv-
nim birojem. 

Vsi učenci na osnovni soli 
XIV. divizije so vključeni v naj-
manj eno izvenšolsko dejavnost. 
Če drugače ne, so člani planin-
ske sekcije, ki organizira zlasti 
jeseni in spomladi veliko izletov. 
»Žal, razvijamo vse dejavnosti 
takoj po pouku, saj se učenci vo-
zijo v šolo od vsepovsod.« 

Prednostna naloga članov pio-
nirskega odreda Alfonza Šarha v 
prihodnje so jugoslovanske pio-
nirske igre, ki potekajo že drugo 
leto pod naslovom Pionirji vese-
lo na delo. Prav zaradi tega so na 
šoli poživili delo pionirske za-
druge, interesne dejavnosti pa 
imajo bolj značaj tečajev. Vseka-
kor pa bo, po besedah mentorice 
Mire Nahbar, glavna dejavnost 
namenjena družbenokoristnemu 
delu. 

Obiskali smo sošolca 
V ponedeljek smo se odpeljali 

v Topolšico. Bil je lep sončen je-
senski dan. Jožek nas je vodil do 
svojega doma. Pot je bila dolga, 
težka in naporna, zato smo ko-
maj čakali, da bomo prispeli na 
cilj. Vse nas je zanimalo, saj nas 
večina živi v mestu. Na pašniku 
so se pasle krave, iz hleva pa sta 
nas radovedno gledali kozi. Na 
gorski kmetiji nas je prijazno pri-
čakala Napotnikova mama. Po-
stregla nam je z domačo marme-
lado, ki je bila zelo okusna. Na-
pili smo se sladkega soka in od-
hiteli na delo. Pridno smo lomili 

koruzo in pulili korenje. Z nami 
je bila Jožekova sestra Irena. Čas 
nam je ob delu hitro minil. • 

Napotnikova mama nas je po-
vabila na malico. Dovolili so 
nam, da smo si nabrali lepa rde-
ča jabolka. Morali smo se poslo-
viti, čeprav bi bili še radi ostali. 
Obljubili smo jim obisk še v zim-
skem času. Tega dne ne bomo ni-
koli pozabili, saj smo videli, koli-
ko in kako težko morajo delati 
na kmetiji. 

PIONIRJI 
ODDELČNE SKUPNOSTI 4. a 

RAZREDA 

Lani maja se je prijavilo pet 
učencev naše šole, da gremo v 
mladinsko delovno brigado. Na-
ša brigada se je imenovala Karel 
Destovnik-Kajuh. Z avtobusi 
smo se odpeljali v Tuzlo v Bo-
sno. Stanovali smo v gimnaziji. V 
eni sobi nas je bilo trideset. De-
lali smo na regulaciji reke od 6. 
ure do 13. ure. S samokolnico 
smo vozili zemljo. Popoldne smo 
igrali nogomet, košarko ali druge 
športne igre. Bilo je precej orga-
niziranih krožkov: računalniški, 
plesni in za sodnike na športnih 
prireditvah. 

Na akciji mi je bilo zato všeč, 
ker je bilo skupaj toliko mladih. 
V brigado bi si še želel iti zaradi 

družabnosti. Pridobil sem si veli-
ko prijateljev iz vseh republik. 
Delo ni pretežko, le bolelo me je, 
ko so na koncu rekli, da smo bili 
pridni in veliko naredili, da pa bi 
s stroji to hitreje opravili. 

Larfi spomladi smo delali tudi 
v krajevni skupnosti Staro Vele-
nje. Letos pa smo ustanovili de-
lovno brigado na šoli. Vodil nas 
bo mladinec Zvone Kodrun. Se, 
daj nas je peljal v Šmartno na 
brigadirsko srečanje. 

Želimo pa si več delovnih ak-
cij. 

Željko RADIČ 
8. razred 

OŠ XIV. divizije s prilagojenim 
programom TITOVO VELENJE 

Ob praznovanju letošnjega dneva republike so pionirji te šole prejeli za marljivo delo priznanje 
izvršnega sveta 

Pionirski odred Alfonza Šarha 

Nina Kolenc Monika Berlak 

Jugoslaviji in da sem postal član 
velike organizacije po vsej do-
movini. Skupaj z mano so se tega 
dogodka veselili tudi starši in se-
stra. Za »nagrado« sem lahko 
preživel praznične dni pri sorod-
nikih v Slovenj Gradcu.« 

Marko Barle: »Zelo sem vesel, 
ker sem postal pionir. Pionir pa 
se mora pridno učiti, pa še druge 
dobre lastnosti mora imeti. Vsi 
moji sošolci in tudi jaz si zasluži-
mo, da postanemo pionirji. Pio-
nirsko zaobljubo znam, vendai 
sem jo zdajle pozabil. Malo tre 
me imam. Moj brat je že pionii 
in on že ima doma pionirsko ka 
pico in rutico. Sedaj pa jo bon 
dobil še jaz. Veselim se že.« 

29. november — rojstni dan 
naše domovine. Vendar to ni le 
njen praznik. Nestrpno ga priča-
kujejo tudi učenci prvih razre-
dov. Zakaj? Odgovor je zelo pre-
prost. Na ta dan postanejo pio-
nirji. Ne le, da so dobili čepice in 
rutice, ampak so morali marsikaj 
obljubiti, med drugim, da bodo 
nove naloge marljivo izpolnjeva-
li. Kaj je domovina, kakšen mora 
biti pionir, sta bili vprašanji, na 
kateri smo dobili naslednje od-
govore: 

Postal sem pionir 

Sašo Leskovšek Marko Barle 

Nina Kolenc: »Ka j je to domo-

vina? Vse, kar je okrog nas, šola, 

dom, Titovo Velenje, Sloveni-

j a . . . Ka j je pionir in kakšen mo-

ra ta biti, nam je povedala tovari-
šica. Pionirji imamo veliko nalog 
in pridno jih bomo morali ures-
ničevati. Predvsem pa se mora-
mo pridno učiti. Vesela sem, da 
sem postala pionirka. Skupaj z 
mano so ta dogodek težko čakali 
tudi moji starši. Čepico in rutico 
bom skrbno hranila. Vedno me 
bosta spominjala na letošnji 29. 
november.« 

Monika Berlak: »Šele letos 
sem spoznala, kaj pomeni rojstni 
dan naše domovine, ki je bil za-
me še posebej slovesen. Postala 
sem namreč pionirka. Na slove-
sni proslavi sem skupaj s sošolci 
in sošolkami obljubila, da bom 

pridna, poštena, natančna, da 
bom ubogala starše in tovarišice. 
Vse to bom poskušala uresniče-
vati kar najbolje. Ne le, da sem 
bolje spoznala svojo domovino,' 
ampak sem se naučila nekaj no-
vih pesmi. Še zlasti mi je všeč ti-
sta Lepo je v naši domovini biti 
mlad. Tudi doma smo ta dan le-
po proslavili.« 

Sašo Leskovšek: »Iskren, pri-
den, olikan, marljiv, ubogljiv, 
takšen mora biti dober pionir. 
Predvsem pa je njegova prva na-
loga učenje. Kar sem slovesno 
obljubil na sprejemu, bom ures-
ničeval. Včasih bo malo težje, 
ker . . . Ponosen sem, da živim v 
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Tien-Šan85 
Zdi se mi, da ga samo še zmr-

zal drži skupaj. Morava se pre-
obuti in potem čisto potiho, da 
ja zbudiva čimmanj kamenja, 
zmoreva tudi to zelo" težko in iz-
postavljeno mesto v steni. Spet 
so nama »Friendi« oziroma me-
tulji resnični prijatelji in pripo-
močki, brez katerih bi le težko 
prišla tu skozi. 

Kmalu nad previsom svet ne-
nadoma popusti, strmine zmanj-
kuje in po nekaj lažjih raztežajih 
sva na vrhu stebra. Tudi vreme 
se, kot da bi se veselilo z nama, 
popravi ih težki oblaki se selijo 
nad vrhove ob drugem koncu 
doline. Nad nama je še dolgo 
snežišče in greben, ki naju pripe-
lje neposredno na vrh iz katerega 
spet opazujeva enkratno panora-
mo mogočnih, nebeških gora. 

VOLNA ali SVOBODNA KO-
REJA 

Že pred prihodom v ta skriv-
nostni in od Sovjetske zveze tako 
ljubosumno čuvani Tien-Šan, 
smo vedeli, da je Svobodna Ko-
reja najmarkantnejša gora nad 
ledenikom Ak-Sai. S svojo skoraj 
1000 metrov visoko, mračno se-
verno steno, si to nedvomno tudi 
zasluži. Na hitro je celo podobna 
masivu Grandeis Jorasses v fran-
coskih Alpah, kar tudi pove, da 
je tudi to stena, ki se je običajno 
lotiš le enkrat v življenju. Seveda 
je severna stena Koreje tudi naš 
cilj, ki ga hranimo za vrhunec, 
ko bomo najbolj aklimatizirani 
in pripravljeni na hiter vzpon 
preko te gore navpičnega ledu in 
kamenja. 

Ker je spodnji del stene leden, 
se plezanje prične že ponoči, ta-
ko, da te jutranje sonce, ki že 
zgodaj obsije vršni del stene, do-
bi čimvišje in te tako obvaruje 
smrtonosnega kamenja, ki potem 
čez dan kar naprej para strma le-
dišča v spodnjem delu stene. Če 
si takrat tam ti skoraj ni pomoči. 

Tu je leta 1976 sloviti ameriški 

alpinist Barbier speljal drzno 
smer, ki do danes še ni imela po-
novitve. Odločimo se zanjo. 

Tako se zgodnjega julijskega 
jutra navezujemo pod severno 
steno in vršimo še zadnje pripra-
ve pred plezanjem, primorska in 
velenjska naveza slovenske Tien-
šanske odprave. 

Rejc prepleza krajno poč in se 
spopade s prvimi metri strmega 
ledišča, ki se v bistvu konča šele 
na robu stene. Vrv, ki jo dela vid-
no le ozek pramen moje svetilke, 
nemoteno teče med Edijevimi 
prsti. Že jo• zmanjkuje, ko nena-
doma zdrsne nazaj in hip za tem 
že slišimo Rejčev krik in nato mi-
mo nas čez krajno poč švigne 
pramen svetilke, ki se z nejasno 
gmoto vred izgubi v temi pod na-
mi. Sunek, tišina. Pramen svetil-
ke še vedno reže temo pod nami. 

Umiri se šele čisto pod steno, 
kjer dela mali krogec v sneg in ta 
drobcena packa svetlobe tam 
spodaj naredi prizor še bolj gro-
zljiv. Le kje je Rejc ali visi na vr-
vi ali je odšel z svojo lampo do 
konca na ledenik, se mu ja ni kaj 
zgodilo!? 

Edi je privit k snegu in tudi 
sam, saj stojim tik ob njem, mu 
pomagam držati cepin, na kate-
rega je ujel soplezalca in seveda 
tudi sebe. Nemo zremo v temo 
pod nami. Čelna svetilka še ved-
no brli pod steno. Očitno je na-
daljevala padec brez lastnika do 
konca. 

Kličemo Rejca, ki pa se zaen-
krat ne oglaša. Ko me že oblije 
»kurja polt«, ko že pomislim, da 
se mu je morda le zgodilo kaj hu-
dega, pa se le oglasi. Le težko bi 
opisal, kako vesel sem tega glasu 
iz teme, obenem pa se mi zdi, da 
prihaja iz drugega sveta. 

Ker je še vedno popolnoma 
temno so ti trenutki še bolj more-
či in polni najrazličnejših vpra-

Fotoklub Zrno 

plezamo. Če se alpinist tudi tega 
resnično zaveda, je nekaj na tej 
poti k zmagi, ki je kot ogromen 
mozaik ugank, že pridobil. 

Tudi tokrat je naša tiha sprem-
ljevalka sreča. Ko smo v najstr-
mejšem ledu pod robom stene, 
leti večji del kamenja že za nami 
in briše šele pred kratkim spoče-
te sledi. Z svojim predirljivim pi-
skanjem pa nas še vedno spomi-
nja, da smo še pred kratkim bili 
na njegovi poti. 

Pozno popoldan smo na robu 
stene, ki je naš šele ko se preko-
balimo čez rob, saj strmina do 
samega sonca ne popusti niti za 
trenutek. Tesnoba, negotovost, 
krči v želodcu zaradi nevarnosti, 
ter silna strmina, ki ne popusti 
vse do konca, so naenkrat za na-
mi. 

Kako enostavno se je prevaliti 
čez rob stene na drugo stran, kjer 
je naenkrat vse veliko bolj prija-
zno. 

Ko na vrhu odpremo še ploče-
vinko laškega piva, je skladnost 
in mogočnost trenutka popolna. 

Nekaj požirkov grenke tekočine, 
ki smo jo tako previdno tovorili 
od doma do sem, me v trenutku 
napolni z prijetno utrujenostjo, 
ki pa jo žal, brž prepodi misel na 
dolg sestop v dolino. Šele potem 
bo tudi ta vzpon res za nami. 

Koreja je stena, ki smo jo tudi 
zaradi naše velike oddaljenosti 
lahko doživljali le enkrat. Skoda, 
da je življenje kar prekratko, da 
bi ga lahko tod še kdaj ponavljal. 
Preveč je tudi gora, ki tako zape-
ljivo vabijo. 

i uzaDiu je potrebno prijetno 
utrujenost in potešenost ob osvo-
jeni steni, saj je pred nami še 
dolg in naporen sestop, ki je za-
radi utrujenosti in sreče na vrhu 
lahko še bolj zahrbten. 

Pa zmoremo tudi to in ko že v 
globoki temi v dolini najdemo še 
zadnji prehod čez deročo Arčo, 
si oddahnemo. Skozi redek goz-
diček nas že vabijo lučke alpla-
gerja Ala-Arča in čeprav ni nič 
posebnega, smo ga v teh trenut-
kih otročje veseli. Še posebno za-
to, ker je sedaj za nami res mo-
gočen vzpon, zaradi katerega 
smo pravzaprav prišli v Tien-
Šan. 

Kaj je na posnetku? 
Ce smo za prvo skrivnostno 

fotografijo zapisali, da je bila 
prezahteven oreh, potem se se-
daj v zadregi sprašujemo, kaj 
naj rečemo za drugo. Nihče 
namreč ni uganil, kaj je na fo-
tografiji, čeprav smo na pravi-
len odgovor čakali do torka in 
ne ponedeljka. 

Vendar pa so bili odgovori za-
nimivi. Največ vas je bilo prepri-
čanih, da je na sliki takšno ali 
drugačno srce, nič manj pa ni bi-
lo tistih, ki je stavilo na drevesno 
gobo. Uganil pa ni nihče, kot 
smo že povedali. Kljub temu 
smo se v uredništvu odločili, da 
nagradimo najbolj duhovit odgo-
vor. Nagrado bo prejela Milka 
Cizej iz Kersnikove 1/41 v 
Titovem Velenju, ki je zapisala 

Ponekod je strmina taka, da se bojim ozreti v globino pod seboj 

Stojan 

Nihče izmed številnih in pri-
znanih jugoslovanskih foto-
grafov nima v tuji literaturi 
toliko objavljenih del. 

In v čem je skrivnost iz-
jemnega zanimanja za foto-
grafije Stojana Kerblerja? 
Lahko bi rekli da v posebno-
sti tragičnih občutkov ljudi, 
ki jih pre litavlja. Podobnih 
likov ne bi mogli najti nikjer 
v Evropi. Če temu dodamo 
še dovršeno likovno opremo, 
bi se lahko približali odgovo-
ru na postavljeno vprašanje. 

Pokrovitelja razstave sta 
ZKO Velenje in Kulturna 
skupnost Velenje. 

takole: Na sliki je svinjsko srce 
na tehtnici in to pri mesarju. 

Sedaj pa naj izdamo, kaj je v 
resnici tisto, kar vam je povzro-
čalo težave. Mastadontov zob! 
Uganka je bila res pretežka, tega 
se zavedamo tudi mi, zato vam 
danes ponujamo v uganjanje ne-
kaj lažjega. Odgovore na vpraša-
nje, kaj je tokrat na fotografiji, 
pošljite v Uredništvo Našega ča-
sa, Fotova 10, Titovo Velenje do 
torka, 3. decembra. 

Iščemo najstarejšo fotografijo 
sti v rokah delovno orodje, s katerim simbolizirajo 
svoj poklic. To so usnjarski noži za čiščenje kož. 
Poleg usnjarjev pa so na fotografiji še drugi obr-
tniki kot mizarji, zidarji in ključavničarji, ki so bili 
vedno potrebni vzdrževalci naprav v tako veliki to-
varni kot je šoštanjska usnjarna. Na posnetku sta 
vidni tudi dve veliki koži, verjetno likanca s kate-
rim se je tovarna proslavila po vsej Evropi pa tudi 
v Ameriki. 

Razstavljal bo 
Kerbler 

Stojan Kerbler: Družina 1973 

Ena najstarejših, če že ne najstarejša tovarna 
usnja v Jugoslaviji je prav gotovo Tovarna usnja 
Šoštanj, ki bo čez dve leti slavila častitljivo 200 le-
tnico obstoja in uspešnega delovanja na področju 
usnjarstva. 

Tokrat objavljamo skupinsko fotografijo delav-
cev usnjarne, ki je nastala kncem prejšnjega stole-
tja. Zanimivo je, da imajo starejši delavci v prvi vr-

šanj, pa čeprav se vse odvija z 
bliskovito naglico. Spustijo me 
do Rejca in ko ga v siju svoje 
svetilke najdem, si kar oddah-
nem, saj je 80 metrski padec z 
derezami, ki so v taki situaciji 
lahko usodne, dobro prestal. Ves 
je sicer popraskan in krvav, pa 
zapestje ene roke je mrtvo, vse 
ostalo pa čuti in premika. Poma-
gam mu, da se nekoliko uredi in 
potem sledi posvet v temi. Padec 
na samem začetku vzpona me 
popolnoma preseneti in naseli 
vame nek čuden nemir in nego-
tovost Občutek majhnosti, mo-
gočnost gore nad mano še pove-
ča in sedaj še padec na začetku. 
Smo mar premajhni, da bi lahko 
prišli tu preko. Zgubili smo ne-
kaj dragocenega časa, ki ga bo-
mo zgoraj še kako potrebovali. 

Pa kaj bi to, da je le prijatelj cel. 
Želja po tej steni je le močnejša 
od padca in občutka majhnosti. 

Torej tudi to mejo prestopimo, 
sedaj je pot nazaj odprta le še 
preko vrha, ki si ga tako želim. 

Rejc se vrne, malce me je 
strah, ko ga samega spustimo na-
zaj k šotorom na drugi strani le-
denika, toda zatrjuje, da je z 
njim vse v redu in da se nimamo 
kaj bati. Počasi bo že prišel sam 
nazaj. 

Vem, da nismo storili prav, to-
da tudi tu je želja po tej mogočni 
steni zmagala, oprosti Rejc, vem 
da si in da boš razumel, saj si si 
je tudi sam tako zelo želel. Pa kaj 
ko sta usoda in sreča naši stalni 
spremljevalki. Da bi bilo vedno 
vsaj tako! 

Zato potem iz dveh navez se-
stavimo eno trojko in nadaljuje-
mo komaj začeti vzpon. Izgublje-
ni čas pa nam kljub temu pov-
zroča težave v zgornjem delu ste-
ne. 

Kako je severna stena Svobod-
ne Koreje mogočna, se kaže tudi 
potem, ko se kot majhni, čisto 
majhni zagriženi možički, vzpe-
njamo kvišku. En raztežaj, pa če-
prav ga je skoraj petdeset me-
trov, v tej mogočni steni ne po-
meni skoraj ničesar. 

Ko nad sabo zagledam sonce 
vem, da moramo biti že kar viso-
ko, pa imam kljub temu občutek, 
da smo še vedno nekje pri dnu. 

V soboto, 7. decembra, ob 
18. uri, bodo v Domu kulture 
v Titovem Velenju otvorili raz-
stavo fotografij Stojana Ker-
blerja. Razstava bo na ogled 
do 21. decembra. 

Stojan Kerhler je dve de-
setletji posvetil resnemu foto-
grafskemu delu, razstavljal 
na skoraj vseh domačih in tu-
jih razstavah, osvajal številne 
nagrade in priznanja, bil več 
let najuspešnejši jugoslovan-
ski fotograf, dobitnik letne 
nagrade za fotografijo . . . 

Ko dosežemo vrhnji del stene 
je gornja plast novega snega že 
tako segreta, da ne zdrži več niti 
naših izmozganih teles. Ponekod 
je potrebno skoraj do pasu raz-
kopati sipek snega, da prideš do 
pravega ledu, ki te potem drži in 
ti daje vsaj malo občutka varno-
sti. Mimo nas vedno pogosteje 

Založniki-v tujini so poka-
zali največje zanimanje za fo-
tografije Stojana Kerblerja. 

letijo kraguljčki smrti, ki pa se 
jih lahko branimo le s tem, da 
čim b.olj hitimo proti robu stene. 
Hitrosti pa so v tem navpičnem 
svetu seveda polževe. Le nebo-
gljeno in proseče opazujem 
ogromne sklade nad nami in si 
želim, da ne bi na nas nič prilete-
lo. Nad nami pa se leskeče pone-
kod tudi skoraj navpičen zeleni 
led. Tudi preko njega bomo mo-
rali, če hočemo doseči rob stene, 
ki pa 'je še visoko nad nami. 

Dohitimo tudi sonce, ki nam 
poleg vseh ostalih nevšečnosti, 
prinese še vročino. Čim hitreje 
kvišku, je tukaj edino geslo, ki 
lahko pomaga. 

Tu in tam se s spoštovanjem 
ozrem k sosednji Koroni, kjer 
sva pred dnevi z Vidom zelo ga-
rala in si zagrizeno želela sonca. 

Takrat, ko sva ga tako zelo potre-
bovala ga ni bilo, danes pa nam 
je t?, tako željen vir toplote veli-
ka ovira in preteča nevarnost. Le 
kdo bi vedel koliko kamenja in 
ledu čaka samo nanj, da ga z 
svojo toploto zvabi v dolino. In 
na svoji zadnji poti v dolino lah-
ko v trenutku poruši vse, kar je 
človek pravkar tako težko priga-
ral. Postane tudi morilec, ki mu 
ne more nihče soditi. Toda tak-
šna je pač narava in pot ljudi, ki 
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Topolšica brez trgovine 
Medtem ko so ponekod ob 

prazniku republike odpirali no-
ve objekte so v Topolšici pred 
prazniki po več kot 50-letih, za-
prli edino trgovino v tem zdra-
viliškem kraju. 

Med obema vojnama so bile 
v Topolšici kar tri trgovine, in 
sicer pri Menhartu, Kovaču in 
Lukmanu. Po vojni se je najd-
lje obdržala trgovina pri Men-
hartu, katero so kasneje prese-
lili v nekdanji objekt »Zora«, 
ki je bil v sestavi zdravilišča. 
Ko so leta 1983 ta objekt podr-
li zaradi zidave novega hotela 
Vesna, so trgovino preselili v 
gasilski dom in jo sedaj dokon-
čno ukinili. 

Že na občnem zboru novou-
stanovljenega turističnega dru-
štva v Topolšici 26. novembra 
1983 leta so krajani vpraševali 
glede izgradnje nove trgovine, 
stanovanj in pošte. Le ta se že 
več kot 60 let stiska v malem 
prostoru. Takratni predsednik 
krajevne skupnosti Topolšica 
Rudi Rožič je odgovoril, da bo-
do vsi ti objekti verjetno zgraje-
ni že v letu 1984, kar pa se žal 
ni zgodilo. Čeprav se je Topol-
šica kot kraj po vojni zelo raz-
širila, saj so na vsaki strani ce-
ste do samega zdravilišča zra-
sle številne hiše delavcev zapo-
slenih v zdravilišču, Šoštanju 
in Titovem Velenju, na te vsa-

kodnevne potrebne objekte ni-
so zadosti mislili in tako je se-
daj prišlo do ukinitve še edine 
preostale provizorne trgovine. 

Ljudje seveda upravičeno 
negodujejo, saj morajo sedaj 
po najnujnejše življenjske po-
trebščine v 4 km oddaljeni Šo-
štanj. Upajmo, da bodo ob šte-
vilnih neizkoriščenih zdravili-
ških objektih le našli primeren 
prostor tudi za začasno trgovi-
no v zadovoljstvo krajanov in 
ne nazadnje tudi zato, ker se 
Topolšica vedno bolj razvija 
tudi kot zdraviliški kraj v kate-
rega prihaja vedno več tujcev. 

V. K. 

Koča na Paškem Kozjaku 
Koča PD Velenje na Paškem 

Kozjaku (960 m) je bila zgrajena 
leta 1954 iz nekdanje Pavličeve 
lovske koče. Planinsko društvo 
redno skrbi za vzdrževanje. Veli-
ko sredstev pa je bilo vloženih 
tudi v obnovo in notranjo opre-
mo. 

Pred dvema letoma sta v koči 
začela delati Gma in Roman 
Golčar. Z gostoljubnostjo in sa-
moiniciativnostjo ter dobro po-
strežbo sta si pridobila že veliko 
gostov, ki redno obiskujejo dom 
na Paškem Kozjaku. Tu se ne 
ustavljajo samo posamezni pla-
ninci, temveč tudi večje skupine. 
Sv>n prihajajo turisti in tukaj se 
srečujejo domačini. 

Paški Kozjak je doživel po os-
voboditvi velik napredek, saj so 
domačini dobili cesto, elektriko, 
vodo in telefon. Za vse je bilo 
potrebnih veliko denarnih sred-
stev in. prostovoljnih udarniških 
ur. Tod je tudi pozimi živahno, 
saj imajo na terenih nedaleč od 
koče smučarsko zimsko šolo. 

Pod kočo je zraslo pravo nase-
lje vikendašev, ki se vraščajo 
med tamkajšnji živelj s svojimi 
navadami. 

Koča, ki je poleti v senci mo-

gočnih dreves, ima zunaj mize, 
za katerimi je prostora za pribli-
žno 40 oseb. Znotraj pa je še 100 
sedežev — pokrita in zasteklena 
veranda, gostilniški prostor in 
planinska soba. Obiskovalci lah-
ko v koči tudi prenočijo, saj jim 
je na voljo 42 ležišč in 18 skup-
nih. Koča je oskrbovana vse leto. 
Odprta je od 9. do 21. ure, razen 
ob ponedeljkih. 

Iz Titovega Velenja je 12 kilo-
metrov, odcep z glavne ceste 
Titovo Velenje—Slovenj Gradec 
pa je pri osnovni šoli v Paki. S 
Pake peš dosežete kočo v uri in 
pol, iz Doliča v dveh urah, iz Do-
brne v dveh urah in pol in iz Vi-
tanja v treh urah. Na Basališče 
pridete od koče v dobri uri, h 
cerkvi sv. Jošta (1063 m) v četrt 
ure in naprej na Spik (1100 m) v 
pol ure. Tudi na Visoko v pol 
ure. 

Veliko možnosti je torej za 
kratke izlete, če se odločite, da 
boste kakšen dan .preživeli na 
Paškem Kozjaku. Večje skupine 
se lahko najavijo po telefonu 
855-210. Lahko uporabite tudi 
vzidan roštilj za pečenje, ki je zu-
naj doma. V gostinskem prostoni 
je glasbena skrinja z dovolj zvo-
čniki. Za zaključene družbe pa 

oskrbnika poskrbita tudi živo 
glasbo. 

Izbrano hrano pripravljajo po 
naročilu. 

V koči je 4. točka Šaleške pla-
ninske poti in 18. točka planin-
ske poti XIV. divizije. Paški Koz-
jak je znan iz NOB. Spomenik 
Visoko, pokopališče sv. Jošt, 
spomenik, katerega so preživeli 
borci Tomšičeve brigade vzidali 
v živo skalo je spominska plošča 
z besedilom: V spomin na srdite 
boje in težke borbe XIV. divizije 
od 17. do 19. II. 1944 z Nemci za 
posest Paškega Kozjaka. Na po-
kopališču je spomenik NOB v 
obliki Triglava v spomin borcem 
XIV. divizije, padlim 24. marca 
1944, ko se je Sercerjeva brigada 
prebila z Završ na Paški Kozjak. 
Pri kmetiji Ramšak, 5. kontrolni 
točki Šaleške planinske poti pa 
je med belimi brezami vedno le-
po urejeno grobišče trinajstim 
padlim borcem XIV. divizije in 
24 borcem XVII. divizije NOV 
Jugoslavije. Prvi so padli v stra-
šni zimi 1944, drugi pa na pragu 
svobode v maju leta 1945. 

Z Visokega in sv. Jošta so lepi 
razgledi na vse strani, zato pridi-
te na Paški Kozjak! 

Julijana Hočevar 

Mlada misel 
Misel mi nehote preskoči nekaj ur, 

dni, mesecev in let nazaj. Vrnem se v 
preteklost. Pred leti, ko smo bili še otro-
ci, je bilo življenje veliko laije in cenej-
še. Veliko manj je imel težav mlad člo-
vek — mladinec kot danes. Nekako bo-
lje je bilo zanj poskrbljeno, za njegov 
prosti čas, zabavo, razvedrilo. Danes je 
prepuščen samemu sebi, svojim teža-
vam in neredko svoji usodi. 

Takoj zatem se mi porodi vprašanje: 
zakaj? Velikokrat mlad človek na to 
vprašanje ne najde odgovora. Med nji-
mi je največ takšnih: če sem se jaz zna-
šel, se daj pa še ti. Pomagaj si sam po 
svojih močeh. V takšnih trenutkih mla-
dim ljudem šine v glavo na videz rešil-
na misel: alkohol, mamilo ali pa celo 
tisto najhujše... Spet vprašanje: z'a-
kai? 

Vem, da bodo nekateri rekli ali si mi-
slili: to sploh ne more biti res. Ampak 
je. Dogajajo se še hujše stvari. V dnev-
nem časopisju beremo: Skupina mladih 
vlomilcev na delu. Mladi pretepači v 
spopadu, Samomor skoraj še otroka in 
še in še. Zakaj? 

Ali na svetu starejši nimajo več po-
sluha za nas mlade? Ali smo res mi kri-
vi, če živi človeštvo na nitki samouniče-
nja ? Ali res ni mogoče več »shajati« s 

to mladino? Ali res ni nikogar, ki bi 
nam zna! pomagati? Zakaj, zakaj, za-
k a j . . . 

Ta in še podobna vprašanja vrtajo v 
nas globoke rove. Rove, ki se ne zapira-
jo, ampak vedno bolj odpirajo. 

Vem. Na deželi takšnih težav ni. So 
pa druge. V našem kraju živijo v večini 
kmečki ljudje. Skoraj vsi mladi smo ro-
jeni na zemlji. Z zemljo smo rastli in 
radi jo imamo. To pa še ni vse. Potre-
bujemo tudi svet zase. Svet, v katerem 
bi se shajali, pogovarjali, zabavali. Če 
že imamo kaj takšnega, pa kaj kmalu 
dobimo pripombe: »To so zlomili, to so 
pokvarili.« Razumeti pa nočejo, da 
mladi ljudje tudi radi in moramo kdaj 
izkričati, izpovedati, izpeti svoje veselje, 
srečo, bolečino. Letos smo mladinci pri-
pravili taborniško delavne dneve pri za-
družnem domu v Vinski gori. Takoj za 
tem smo slišali: »No, pa so se naselili k 
nam ...« 

Mnogo ne vedo ali pa nočejo vedeti, 
da smo te dneve bili tam zaradi otrok. 
Svoj prosti čas smo namenili njim. Saj 
vemo, da so ti velikokrat prepuščeni sa-
memu sebi. Otroci so radi v naši druž-
bi. Igrajo se lahko po mili volji in koli-
kor hočejo. Ali bi nekateri rajši videli, 
da bi mladi sedeli dan in noč v gostilni 
in popivali? Za krajevni praznik smo 

ZDRAV SEM 
Prispevke za nadaljevanje izgradnje in po-
sodobitev novih prostorov BOLNIŠNICE 
CELJE lahko nakažete na naslov: 

SKLAD ZA MODERNIZACIJO BOLNIŠNICE CEUE 
Žiro račun: 50700-640-100084 

tudi postavili šotore v Lopatniku na 
Gonžarjevi peči. Tu smo se tudi srečali 
z mladimi iz krajevne skupnosti Paka. 
Dobili smo račun za 4000 dinaijev za 
porabljeno elektriko (žarnica je gorela 
le nekaj ur zvečer), porabljenih 15 litrov 
vode in poteptano travo. 

Mladi v Šentjanžu torej nimamo več 
prostora, kjer bi preživeli kakšno urico 
ali dan skupaj. Povsod črni pogledi 
podtikanja in pripombe. 

Ali moramo res biti le ob sobotah 
zvečer (uro ali dve) med stenami kluba ? 
Ali bomo kdaj deležni veselih pogledov 
naših krajanov, ki bodo s ponosom po-
kazali na nas in dejali: 

»Poglejte naše mladince. Res smo 
lahko ponosni nanje in veseli, da lahko 
vedno in povsod računamo nanje. Ob 
takšni mladini se nam res ni treba niče-
sar bati.« 

Drago Kolar 

V novih proizvodnih prostorih i 
bo proizvodnja stekla z začet- [ 
kom novega leta 

Elkroj — Konfekcija 
Šoštanj 

Novi delovni 
prostori 
ta mesec 

• Prvotno so v kolektivu Elkro-
jeve temeljne organizacije Kon-
fekcija Šoštanj načrtovali, da bo-
do nove proizvodne prostore in 
industrijsko prodajalno odprli 
ob prazniku republike. Ker pa so 
se dela nekoliko zavlekla, pa tu-
di denar se je stekal počasneje 
kot so načrtovali, so morali odpi-
ranje novih prostorov premakni-
ti na soboto, 21. decembra. Do 
takrat bodo preselili obstoječo 
tehnologijo, postavili drugo pro-
izvodno linijo in do 20. decem-
bra opravili še tehnični prevzem. 
Tako bo po novoletnih praznikih 
proizvodnja normalno stekla. 

Pisali smo že, da z odpiranjem 
novih prostorov, odpirajo tudi 
50 novih delovnih mest. Zato so 
v začetku prejšnjega meseca 
sprejeli na priučevanje 50 delav-
cev, od tega 13 štipendistov, ki se 
sedaj priučujejo v nazarski te-
meljni organizaciji Konfekcija. V 
treh mesecih, kolikor traja pri-
učitev, bodo vsi tisti, ki bodo 
uspešno opravili vse naloge, 
sprejeti v redno delovno razmer-
je v šoštanjski temeljni organiza-
ciji. 

Za prihodnje leto v tem kole-
ktivu načrtujejo za 40 odstotkov 
večjo proizvodnjo, k čemur bo 
predvsem pripomogla nova pro-
izvodna linija, pa seveda tudi 
večje število delavcev. Še naprej 
bodo svoje izdelke, ki so si že 
pridobili zaupanje tujih kupcev, 
izvažali na konvertibilna tržišča. 
Načrtujejo, da bodo 85 odsto-
tkov vse proizvodnje izvozili. Za 
kakovost in zahtevnost izdelkov, 
ki jih v Šoštanju proizvajajo, bo-
do potrebovali tudi nekaj kon-
fekcionarjev, zato bodo v sred-
njeročnem obdobju 1986—1990 
namenili precejšnjo pozornost 
tudi štipendijski politiki. 

B. Mugerle 

ORGAN ZA POSTOPEK O P R E K R Š K I H 
OBČINE VELENJE 

Delovna skupnost 
objavlja 
prosta dela in naloge 

S T R O J E P I S K E — Z A P I S N I K A R J A 
v Organu za postopek o prekrških. 
Na objavljena prosta dela in naloge se lahko prijavijo kandidat-
ke, ki poleg splošnih pogojev navedenih v zakonu o sistemu dr-
žavne uprave ... izpolnjujejo še naslednje pogoje: 
— končana upravno administrativna šola 
— dve leti delovnih izkušenj 
— uspešno opravljen preizkus obvladanja strojepisja 

Prijave je treba poslati na Organ za postopek o prekrških obči-
ne Velenje, poštni predal 21, Titovo Velenje v roku 15 dni po ob-
javi: 
o izbiri pa bodo kandidatke obveščene v 8 dneh po opravljeni 
izbiri. 

OPEKARNA MARIBOR < 
RADVANJE 
Maribor, Streliška 16 a 

Šoštanj—Titovo Velenje 

Bibe z griča 
To soboto, 7. decembra, bodo prišli na svoj račun naši najmlajši. 

Lutkovno gledaliSče iz Maribora bo namreč zanje pripravilo kar dve 
predstavi. 

Delo Bibe z griča si bodo ob 11. uri dopoldne v mali dvorani doma 
kulture najprej lahko ogledali otroci iz Titovega Velenja in njegove oko-
lice, ob 15. uri popoldne pa bodo mariborski lutkarji razveselili še otro-
ke iz Šoštanja in njegove okolice. Ta predstava -bo v tamkajšnjem domu 
kulture. 

PRIREDITVE # PRIREDITVE 
REDNI KINO VELENJE 

Četrtek, 5. 12. ob 18. in 20., uri in petek, 6. 12. ob 18. in 20. uri 
MOŽ S SREBRNE REKE - avstralija, vestem. V gl. vi.: Kirk Dau-
glas. 

Petek, 6. 12. ob 10. uri PAST ZA EDDIEA MACONA - ameri-
ški, akcijski. V. gl. vi.: Kirk Douglas. 

Sobota, 7. 12. in nedelja, 8. 12. ob 18. in 20. uri PAST ZA EDDI-
EA MACONA — ameriški akcijski. V gl. vi.: Kirk Douglas. 

Ponedeljek, 9. 12. ob 10., 18. in 20. uri POLETNO ZAPELJEVA-
NJE — japonski,. V gl. vi.: Miwa Takada. 

Torek, 10. \2. ob 18. in 20. uri in ČAROVNICE — ameriški. V gl. 
vi.: Leigh in Lynette Harris. 

Sreda, 11. 12. ob 10., 18. in 20. uri BROADWAY DANNY RO-
SE — ameriški. V gl. v.: WODDY ALLEN. 

Četrtek, 12. 12. ob 18. in 20. uri LJUBEZEN V RIJU - ameriški, 
komedija. V gl. vi.: Michael Caine. 
KINO D O M KULTURE VELENJE 

Četrtek, 5. 12. ob 20. uri POLETNO ZAPELJEVANJE - japon-
ski. V gl. vi.: Miwa Takada. 

Ponedeljek, 9. 12. ob 20. uri ČAROVNICE - ameriški. Vgl. vi.: 
Leigh in Lynette Harris. 
KINO ŠOŠTANJ 

Sobota, 7. 12. ob 18. uri MOŽ S SREBRNE REKE — avstralski, 
vestem. V gl. vi.: Kirk Dauglas. 

Nedelja, 8. 12. ob 17.30 in 19.30 POLETNO ZAPELJEVANJE 
— japonski. V gl. vi.: Miwa Takada. 

Ponedeljek, 9. 12. ob 19.30 PAST ZA EDDIEA MACONA -
ameriški akcijski. V gl. vi.: Kirk Dauglas. 

Sreda, U. 12. ob 19.30 ČAROVNICE - ameriški. V.gl. v.: Leigh 
in Lynette Harris. 
KINO BRASLOVCE 

Nedelja, 8. 12. ob 18. uri MOŽ S SREBRE REKE — avstralija, 
vestem. 

Sreda, 11. 12. ob 19. uri POLETNO ZAPELJEVANJE - japon-
ski. V gl. vi.: Miwa Takada. 

KINO • KINO 

{Kino 16: VIDEO 
j sobota, 7. december 1985 ob 
19.00 v kadilnici K D 
VEČER A M E R I Š K E G A I N 
P O L J S K E G A ANIMIRA-
N E G A F I L M A 
(novi umetniški pristopi 

11972-1980) Bife, vabljeni! 

G R A D I T E L J I 
>0 ZNIŽANIH CENAH IN Z BREZPLAČNIM PREVOZOM D0160 km 

MONTAŽNI STR0P0VI »NORMA« 
S POPUSTOM PRODAJAMO TUDI TRAJN0ŽARNE PEČI 

Telefon 
(062) 39-911 

| Filmski dogodek meseca 

Pogled v preteklost 
živečih fotografij 

V torek, 10. decembra in sredo, 11. decembra, si boste lahko v dvo-
rani Kulturnega doma v Titovem Velenju ogledali filme, ki se na doma-
čih platnih redko pojavijo. Ob 90-letnici svetovnega filma, 80-letnici 
slovenskega filma in 40-Ietnici nepretrgane slovenske filmske proizvod-
nje, vas bomo pod pokroviteljstvom Občinskega sindikalnega sveta se-
znanili z delom narodove zgodovine, kot je zapisana na celuloidnem tra-
ku. 

Tako je bilo nekoč in tako bo tudi tokrat: dva večera soočanj s 
piVimi koraki slovenske filmske umetnosti bosta spremljana z živo 
klavirsko glasbo, ki vam bo skušala pričarati celovito občutenje in do-
jemanje filma kot spektakla. 

PROGRAM: 
torek, 10. 12.: Slavec (Ljubljana), Smučarska tekma za smuško 

prvenstvo Jugoslavije v Planici, Kralj Aleksander na Bledu, Ilirske 
svečanosti, Tekmovanje lepotic v Trbovljah 1930, Bloški smučarji, 
Smučarski skoki v Planici 1934, Evharistični kongres leta 1935 v Lju-
bljani, Regulacija Ljubljanice, Pri kamniti mizi, Hotel Malič v Lju-
bljani. 

sreda, 11. 12.: Železniška nesreča pri Ozlju, Otvoritev Žal v Lju-
bljani, Odkritje spomenika Kralja Aleksandra I. v Ljubljani, Jugoslo-
vanska knjigarna, O, Vrba, Protikomunistično zborovanje v Ljubljani, 
Ljubljana pozdravlja osvoboditelje. 

Originalni filmi iz Arhiva SR Slovenije vam bodo* predstavljeni 
po kronološkem zaporedju in zajemajo obdobje od leta 1909 do leta. 
1945. 

K počastitvi jubilejev in uživanju vas vabi organizator KINO 16. 
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koledar 
ČETRTEK, 28. novembra 

1985 - JAKOB 
PETEK, 29. novembra 1985 — 

DAN REPUBLIKE 
SOBOTA, 30 novembra 1985 

- MARIJAN 
NEDELJA, I. december 1985 

- ANDREJ 
PONEDELJEK, 2. decembra 

- BLANKA 
TOREK, 3. decembra — 

FRANC 
SREDA, 4. decembra — BAR-

BARA 
ČETRTEK, 5. decembra 1985 

- SAVO 

M ALi OGLAS! 
PRODAM OSEBNI AVTO za-
stava L01, letnik 1974 po delih. 
Partizanska 24, Began Ibralič, 
Titovo Velenje. 
PRODAM MALO MOTORNO 
KOLO dolžine 125 cm, višine 
70 cm, motor Tomos-5. Informa-
cije po telefonu 856-992, popold-
ne. 
DAN KOZMETIKE! Že tri leta 
smo v novih sodobnih prostorih. 
V petek, 6. 12. 1985, prirejamo 
majhno praznovanje. Ob skrom-
nen prigrizku boste dgbili veliko 
nasvetov o negi in Iičenju obra-
za, o negi las in oblikovanju pri-
česke. KOZMETIČNI ATELJE 
»M«, Kardeljev trg 10, telefon 
853-569. 
10 K POPUSTA OBRAČUNA-
M O STRANKAM, ki koristijo 
naše kozmetično-frizerske usluge 

v dopoldanskem času. KOZME-
TIČNI ATELJE »M«, Kardeljev 
trg 10, Titovo Velenje, telefon 
853-569. 
UGODNO PRODAM SPALNI-
CO HRAST (iverica), še nera-
bljeno, staro 5 let. Ogled vsak 
dan po 15. uri. Svetec, Mali vrh 
16 c, Šmartno ob Paki. 
UGODNO PRODAM DNE-
VNO SOBO, regal mizico in kot-
no sedežno garnituro. Javite se 
lahko na Stantetovi 11, 10. nad-
stropje št. vrat 28. Ogled je mo-
goč dopoldne in popoldne do 20. 
ure. 
TV IGRE SABA NA KASETE 
PRODAM. Telefon 853-561. 
PRODAM SEDEŽNO GARNI-
TURO. Škoflek, Kardeljev trg 3. 
Telefon 857-801. 
R-18 T U 1984 — 18.000,- km 
PRODAM. 2.250.000,- din. Te-
lefon 063-858-000. 
ZELO UGODNO PRODAM 
CERADO ZA R-4, pokličite 
853-763, popoldan. 
PRODAM OMARO ZA DNE-
VNO SOBO Meblo E-novi, mi-
zo s stoli Marles, sedežno garni-
turo, pralni stroj Gorenje, glas-
beni center Gorenje in lestenec. 
Veljka Vlahoviča 42, stanovanje 
10, telefon 857-662 popoldne. 
IŠČEM ŽENSKO ZA POMOČ 
pri čiščenju v enodružinski hiši 
enkrat tedensko. Plačam dobro. 
Javite se osebno na Gorici — Ce-
sta IV/1, Titovo Velenje. 
HONORARNO ZAPOSLIM 
pol ali KV strugarja za delo na 
pol in avtomatskih stružnicah. 
Telefon 857-459. 

POCENI P R O D A M RABLJEN 
KOMBIN IRAN ŠTEDILNIK. 
Ivan Hrovat, Tomšičeva 10, 
Titovo Velenje. 

H T E Č A J 
Avto šola pri AMD Šaleška dolina Titovo Velenje organizira tečaj 

za voznike inštruktorje praktične vožnje in predavatelje cestnoprome-
tnih predpisov. 

Tečaj se bo pričel v četrtek, 5. decembra ob 18. uri. 
Vse, ki se zanimajo za popoldansko delo ali redno zaposlitev va-

bimo, da se takoj prijavijo. 

DEŽURNI ZOBOZDRAVNIK V ZDRAVSTVENEM D O M U VE-
LENJE: 

7. in 8. december 1985 dr. Viktorija M E H , Veljka Vlahoviča 49 
Titovo Velenje 

gorenje 
GORENJE 
sestavljena organizacija 
združenega dela, o. o., 
Titovo Velenje 

1. GORENJE SOZD, o. o., Titovo Velenje 
DELOVNA SKUPNOST SPLOŠN I POSLI 
Komisija za delovna razmerja DS Splošni posli Gorenje 
SOZD 

. i 
oglaša 
prosta dela in naloge: 

a) VARNOSTNIK I (več delavcev) 
b) DOKUMENTALIST 

Poleg splošnih z zakonom določenih pogojev morajo kandi-
dati izpolnjevati še naslednje posebne pogoje: 
pod a) 
— končana osnovna šola 
— 1 — 2 leti delovnih izkušenj 
— kandidat mora biti polnoleten 
— ne sme biti obsojen ali v preiskavi za kazniva dejanja 
pod b) 
— visoka izobrazba tehnične smeri (VII. stopnja) 
— zaželene delovne izkušnje na področju stroke 
— znanje jezikov (aktivno angleški ali nemški, pasivno nem-

ški ali angleški) 

Za navedena dela in naloge je določeno poskusno delo po 
Pravilniku o delovnih razmerjih. 

2. GORENJE INTERNA B A N K A , n. sol. o., Titovo Velenje 

Komisija za delovna razmerja Interna Banka 

oglaša 

prosta dela in naloge: 

a) SAMOSTOJNI REFERENT PLAČILNEGA PROMETA 
b) REFERENT PLAČILNEGA PROMETA 
c) F INANČNI KNJIGOVODJA 
d) EVIDENTIČAR 
Poleg splošnih, z zakonom določenih pogojev, morajo kan-
didati izpolnjevati še naslednje posebne pogoje: 

pod a) 
— višja ali srednja izobrazba ekonomske smeri 
— 2 oziroma 4 leta delovnih izkušenj na podobnih ali enakih 

delih in nalogah 

ZAHVALA 

Ob boleči izgubi naše drage mame, stare mame in babice 

Cecilije Rednak 
Kidričeva 17, Titovo Velenje 

se zahvaljujemo vsem sorodnikom, znancem in prijateljem, ki ste jo v tako velikem številu 
pospremili na njeni zadnji poti in zasuli njeno gomilo z venci in cvetjem ter nam izrekli ustno 

sožalje. 

Posebna zahvala zdravniku dr. Polesu, ki jo je obiskoval na domu ter internemu oddelku bol-
nišnice Topolšica. 

Vsa zahvala govornikoma za besede ob slovesu, g. duhovniku za lepo opravljen pogrebni 
obred, pevcem za izpete Salostinke ter sostanovalcem za darovan venec. 

Žalujoči: vsi njeni 

TV ČRNO-BELI NIŠ pro-
dam za 20.000 din in akvari-
je, komplet s stojalom, dolži-
ne 2 metra — ugodno pro-
dam. Ivan Cesar, Kajuhova 3 
Šoštanj. 

H A 
DVOSOBNO STANOVA-
NJE V LJUBLJANI (Šte-
panjsko naselje) zamenjamo 
za večje ali enako v Titovem 
Velenju. Informacije po tele-
fonu 856-485 ali na naslov: 
GIP VEGRAD Splošna slu-
žba, Titovo Velenje, Koroška 
8 C. 

MANJŠO KMETIJO NA 
UGODNI LEGI, primerno za 
obrt prodam. Prodam tudi 
harmoniko »Melodija« 120 
basov, skoraj novo. Informa-
cije po telefonu 856-611 in-
terna 12 — od 6. do 14. ure. 

pod b) 
— srednja izobrazba ustrezne smeri 
— 9 mesecev delovnih izkušenj na enakih ali podobnih de-

lih in nalogah 

pod c) 
— srednja šola ekonomske smeri 
— 2 leti delovnih izkušenj na področju knjigovodstva 

pod d) 
— srednja ekonomska ali administrativna šola ali druga 

družboslovna usmeritev 
— znanje strojepisja 
— 1 leto delovnih izkušenj na enakih ali podobnih delih in 

nalogah 

Za dela in naloge navedene pod točkama a in c se sklene 
delovno razmerje za nedoločen čas in 65 (pod a) oziroma 55 
(pod c) delovnih dni poskusnega dela. 

Za dela in naloge pod točkama b in d se sklene delovno raz-
merje za določen čas — nadomeščanje delavke na porodni-
škem dopustu in 55 delovnih dni poskusnega dela. 

GORENJE GOSPOD INJSK I 
APARATI, 

n. sol. o., Titovo Velenje 

Komisija za delovna razmerja D S S S Gorenje Gospodinjski 
aparati 

oglaša 
prosta dela in naloge: 

a) VODJA METROLOGIJE IN KONTROLE DELOVNIH 
SREDSTEV 

b) SAMOSTOJNI RAZVOJNI KONSTRUKTOR 

Poleg splošnih z zakonom določenih pogojev morajo kandi-
dati izpolnjevati še naslednje posebne pogoje: 

pod a) 
— visoka izobrazba (smer: strojništvo ali elektrotehnika) 
— 4 do 5 let delovnih izkušenj na vodstvenih nalogah 
— poznavanje integralnega upravljanja in kontrole kakovo-

sti ter metrologije 
— znanje tujega jezika 

pod b) 
— visoka oz. višja stopnja strokovne izobrazbe 
— 2 do 4 leta delovnih izkušenj na projektiranju proizvodov 
— pasivno znanje 2 tujih jezikov 

Za navedena dela in naloge je določeno poskusno delo 
po Pravilniku o delovnih razmerjih. 

4. GORENJE C O M M E R C E , p. o., Titovo Velenje 
Komisija za delovna razmerja DO Gorenje Commerce 

oglaša 
prosta dela in naloge: 

VODJA ODDELKA RAZVOJA IN PR IPRAVE MALO-
PRODAJE 

Poleg splošnih, z zakonom določenih pogojev, morajo kan-
didati izpolnjevati še naslednje posebne pogoje: 
— višja izobrazba ekonomske smeri (ekonomist) 
— najmanj 5 let delovnih izkušenj v komerciali 
— znanje enega tujega jezika (pasivno) 
Za navedena dela in naloge je določeno poskusno delo po 
Pravilniku .o delovnih razmerjih. 

Kandidati naj pošljejo prijave (pod 1, 2, 3 in 4) z dokazili o iz-
polnjevanju pogojev v 8 dneh po objavi oglasa na naslov: 
GORENJE SOZD, DSSP, Sektor kadrovskih zadev, 63320 
Titovo Velenje, Partizanska 12. 

O izbiri bodo kandidati obveščeni v 45 dneh po poteku roka 
za prijavo. 

gorenje 
ZAHVALA 

Ob boleči izgubi naše drage mame, babice in prababice 

Marije Lesjak 
iz Bevč 23 

Iz srca se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in znancem, ki so jo pospre-
mili na njeni zadnji poti, ji darovali vence in cvetje ter nam izrekli sožalje. 

Zahvaljujemo se pevcem in govornikom za poslovilne besede. 
Hvala prim. dr. Fijavžu in zdravstvenemu osebju bolnišnice Topolšica. 

Žalujoči vsi njeni 

ZAHVALA 

Ob prerani in nenadomestljivi izgubi naše drage žene, mamice in stare 
mame . 

Pavle Krajnc 
Bohovškove mame 

se iskreno zahvaljujemo vsem, ki so sočustvovali z nami v teh težkih trenutkih in jo pospremili 
na njeni zadnji poti ter ji darovali vence in cvetje. 

• • 
Hvala sorodnikom, sosedom in znancem za pomoč, tovarišema Glinšku in Pustineku za poslo-
vilne besede, zdravniškemu osebju internega oddelka bolnišnice Topolšica in g. duhovniku za 

pogrebni obred. 

Žalujoči: mož Alojz, sin Lojze, hčerke Pepca, Pavla, Minka, Betka in Cilka z družinami 



Pomembna zmaga v gosteh 
V 10. kolu v drugi zvezni rokometni ligi so rokometašice Velenja gostovale 

v Cakovcu in osvojile zelo dragoceni točki. 

Zaradi pomembnosti so bile prve minute srečanja zelo nervozne. Igralke 
obeh ekip so naredile veliko napak. Vendar so Velenjčanke hitro prevzele igro v 
svoje roke in povedle s tremi zadetki prednosti. To prednost so držale vse do 
zadnjih minut prvega dela srečanja. Nezbranost gostij so izkoristile domače ro-
kometašice in uspele rezultat zmanjšati le za gol razlike. 

V drugem delu je bila igra nekoliko bolj enakovredna. Domačinke so uspe-
le izenačiti in celo povedle z zadetkom prednosti. Z požrtvovalno igro v obram-
bi pa so Velenjčanke ob koncu zmagale in tako osvojile pomembni točki. 

v soboto ob 18. uri se bodo rokometašice Velenja v Rdeči dvorani v Titovem Ve-
lenju sestale z rokomelašicami Minela iz Zreajanina. Uprava kluba vabi ljubitelje 
te igre, da si srečanje ogledajo v kar aajvečjem številu. 

Zadetke za Velenje so na gostovanju v Cakovcu dosegle: Misaljevič in D. 
Golič po 6, Bovha 3. S. Golič, Podrzavnik. Kotnik pa po 1. 

X X X 

To nedeljo bodo v Rdeči dvorani polfinale prvenstva Slovenije za mladinke. 
Poleg domačink bodo nastopile še rokometašice Branika, Fužinarja, Drave, 
Šmartnega in Rač. Polfinale se bo začel ob 14. uri. 

Alpinistična šola 
Šaleški alpinistični odsek je pripravil tudi letos v začetku novembra alpini-

stično šolo. Tečaj ni namenjen le vrhunskim plezalcem, ampak vsem, ki radi za-
hajajo v gore. 

Predavanja bodo popestrili z diapozitivi, ob koncu šolskega leta pa bodo 
na vrsti še praktične vaje v plezalnem vrtcu in taboru v Paklenici. 

Vse, ki bi radi kaj več vedeli kakšna je varna hoja v gorah, in izpopolnili 
svoje planinsko znanje, lahko obiščejo predavanja, ki so vsak četrtek ob 19. uri 
v sejni sobi Projektivnega biroja. 

Zimski tečaj 
Ze nekaj let zapored člani šaleškega alpinističnega odseka praznične dni 

ob 29. novembru izkoristijo za organizacijo zimskega tečaja na Okrešlju. Tečaja 
seje letos udeležilo 14 članov odseka, in sicer 4 tečajniki, 2 pripravnika in 8 čla-
nov. Povzpeli so se na Savinjsko sedlo, Malo Rinko in Turško goro. Na turah 
so se tečajniki naučili pravilno uporabiti cepin pri hoji in padcih, seznanili pa 
so se še z razmerami in nevarnostmi, ki pretijo v gorah zlasti pozimi. 

R. Preložnik 

Na vrhu Male Rinke 

Najboljše Ravne 
Komisija za ligo mladih pri občinski konferenci ZSMS Velenje je tudi letos 

organizirala ligo malega nogometa. Letos je v njej sodelovalo 21 ekip. 

Prvo mesto v prvi ligi so osvojili nogometaši Raven s 29 točkami pred 
Šmartnim 22 in Desnim bregom 18 točk. Četrta je bila ekipa Topolšice, peta 
Skorno-Florjan I, Desni breg I I , Šoštanj, Gaberke I, iz lige pa sta izpadli mla-
dinski ekipi Cirkovc in Konovega I. Ti dve ekipi bosta prihodnje leto »zame-
njali« prvaka obeh drugih lig Gaberke II in Podkraj. 

Zdravko Golob 

Smučarski skoki 

Golob vse boljši 
Konec prejšnjega tedna je bilo 

v Planici zelo živahno, saj so v 
tej dolii\i izjemne snežne razme-
re za trening in tekmovanja. Med 
skakalci od vsepovsod so bili tu-
di obetavni velenjski mladinci 
Golob, Mihelič, Pušnik, Tamše, 
Pogorelčnik in Dolar, ki so se 
udeležili zveznega treninga, po-
leg tega pa nastopili tudi na zah-
tevnih tekmovanjih. Vsi so dose-
gli lepe uvrstitve, najboljši pa je 
bil vsekakor Iztok Golob, za ka-
terega pravijo strokovnjaki naše 
reprezentance, da ob nenehnem 
napredku zares veliko obeta. 

Na praznični dan je bilo na 
90-metrski skakalnici tekmova-
nje za pokal Cockte, na katerem 
je Golob v hudi konkurenci na-
ših najboljših skakalcev zasedel 
odlično 6. mesto, Mihelič je bil 
prav tako odličen 11., Pušnik 18. 
in Tamše 21. Na tem tekmovanju 
so izven konkurence nastopili tu-
di Francozi in Bolgari in če upo-
števamo še njihove uvrstitve je 
bil Golob na 15. mestu. V ekipni 
razvrstitvi za pokal Cockte so ve-
lenjski skakalci za ljubljansko 
Ilirijo in kranjskim Triglavom 
osvojili tretje mesto. 

Dan kasneje je bilo na 120-me-
trski skakalnici še mednarodno 
tekmovanje. Nastopilo je 55 ska-
kalcev, med našimi mladinci pa 
sta smela nastopiti samo Iztok 
Golob in Janez Debelak. Golob 
se je v tej konkurenci uvrstil na 
11. mesto in pri tem premagal vr-
sto znanih domačih in tujih ska-
kalcev. 

Planinsko društvo Mozirje 

Koča ha Mozirski znova 
vabi 

Pred dvema letoma so mozir-
ski planinci znova dobili nazaj 
planinsko postojanko, nekoč ta-
ko priljubljeno kočo na Mozirski 
planini. Navdušenja ob ponov-
nem prevzemu seveda ni manj-
kalo, to navdušenje pa je kaj 
kmalu splahnelo, takoj namreč, 
ko so pričeli z nujnimi obnovit-
venimi deli. Postojanka je bila 
prav zares v nemogočem stanju. 

Če je mozirski planinci ne bi pri-
čeli obnavljati, bi imela vse po-
goje, da zgori, ali segnije in se 
podre. Vrh vsega je bila streha 
bolj podobna rešetu, kot strehi, 
zato so jo takoj in v celoti obno-
vili. Zato so takrat porabili 4 mi-
lijone dinarjev, danes bi jih vsaj 
še enkrat toliko. Skodle pač niso 
poceni. 

Letos so dogradili še skladišče 
za premog in nad njim še gostin-
sko sobo ter s tem razbremenili 
jedilnico. V njej so stene in stro-
pe opremili z opažem, najpo-
membnejše pa je, da so znova 
postavili krušno peč. Z novimi 
stoli in mizami so tako jedilnici 
znova povrnili njeno domačnost 
in privlačnost. V celoti so morali 
zamenjati tla, ob tem pa so kon-
čno poskrbeli tudi za betotisko 
ploščo. S tem nujno potrebnih 
del še ni konec. Okrog in okrog 
postojanke morajo poskrbeti še 
za zaščito pred vodo, saj bi prav 

Košarka 

Elektra:Litija 91:89 
Kadeti šoštanjske Elektre so z veliko športne sreče na domačem 

igrišču premagali zadnjeuvrščeno ekipo Litije. Domačini so igrali 
brez Ocepka, ki je na pripravah slovenske kadetske reprezentance, 
poleg tega pa so razen Vovka in Mrzela vsi igralci razočarali. Oba sta 
se borila za vsako žogo pod obema košema, vendar je bil Mrzel manj 
uspešen pri metih na koš. Za nameček so vsi igralci prve peterke imeli 
že v začetku drugega polčasa po 4 osebne napake. 

Sicer so domačini vodili že za 18 točk, vendar so gostje izenačili 
na 83:83, s tem pa se je pričel razburljiv zaključek. Pri rezultatu 91:89 
za Elektro je Mrzel 11 sekund pred koncem dobil peto osebno napa-
ko, zaradi ugovarjanja pa še tehnično", ki so jo vpisali trenerju domače 
ekipe. Na veliko srečo domačinov so gostje zgrešili oba prosta meta 
in za nameček zapravili še žogo, samo pet sekund pred koncem sreča-
nja. S to zmago je Elektra prevzela vodstvo v svoji skupini. 

Proti Litiji so igrali: Pinter 2, Mrzel 10, Gojevič 15, Oman, Kre-
mer, Pejovnik, Vinkovič 11, Vovk 36 in Brešar 17. 

Matjaž Letonja 

Kegljanje 
Čeprav so kegljači Šoštanja v 

zaostalem srečanju 16. kola v pr-
vi medobčinski ligi, v gosteh pre-
magali ekipo Ema iz Celja, se ni-
so uspeli uvrstiti v drugo republi-
ško ligo. 

S to tekmo je končano tekmo-
vanje v prvi območni kegljaški li-
gi. Zmagali so kegljači Šentjurja 
s 34 točkami pred Ingradom 32 
in ekipo Šoštanja, ki je zbrala 30 
točk. 

Solidna igra Velenjčanov 
Od četrtka do nedelj^ je bil v 

hotelu Paka prvi del kvalifikacij-
skega šahovskega turnirja za uvr-
stitev v prvo slovensko ligo. Na 
turnirju igra enajst šestčlanskih 
ekip, ki jih sestavljajo po štirje 
člani, članica in mladinec. Po še-
stih kolih vodijo šahisti iz Celja s 
24,5 točke, drugi so Slovenjgrad-
čani z 21 in srečanjem manj, ve-

lenjski šahisti pa so na sedmem 
mestu s 15 točkami in srečanjem 
manj. 

Predvsem presenečajo slabi re-
zultati igralcev Impola iz Sloven-
ske Bistrice, ki so se vrnili iz prve 
lige, saj v petih nastopih niso 
uspeli osvojiti točke. Igralci Šale-
škega šahovskega društva Vele-

nje so igrali s spremenljivo srečo. 
V petih nastopih so premagali 
Impol, igrali neodločeno s Ce-
ljem in Slovenjgradcem ter tesno 
izgubili z Gradisom in Spodnjo 
Polskavo. Drugi del turnirja bo v 
Mariboru od 13. do 15. decem-
bra. 

Boris Brešar 

Ob praznovanju 20.1etnice 
uspešnega delovanja so kegljači 
Šoštanja organizirali jubilejni 
turnir. Na njem je nastopilo šest 
ekip. 

Rezultati Celje 5257, 2. Fuži-
nar 5250, 3..Hmezad 5195, 4. Šo-
štanj 5186," 5. Slovenj Gradec 
5013, 6. Šoštanj II s 4959 podrti-
mi keglji. 

Med posamezniki je bil naj-
boljši Nareks 951 pred Čagoljem 
922 in Urhom 918 podrtih ke-
gljev. Vsi trije so člani celjskega 
kegljaškega kluba. Med Šoštanj-
čani pa je bil najboljši S. Fidej, 
ki je podrl 885 kegljev. 

Čeprav so kegljači Šoštanja 
končali tekmovanje, se na na-
slednje prvenstvo že sedaj marlji-
vo pripravljajo. Tako so najprej^ 
nastopili na turnirju v Celju ob 
praznovanju 25. letnice tamkajš-
njega kluba, kjer so osvojili tretje 
mesto. Boljši od njih so bili tek-
movalci domačega kluba in ke-
gljači Hmezada. Pri posamezni-
kih pa sfc je izkazal Šoštanjčan 
Jovanovič s 916 podrtimi keglji. 

XXX 

V počastitev dneva republike 
pa je bil v Ravnah že drugi tradi-
cionalni turnir. Pripravil ga je 
kegljaški klub Fužinar. Med 
osmimi ekipami so se Šoštanjča-
ni uvrstili na četrto mesto. 

zaradi nje spodnji del skoraj se-
gnil. Manjkajo tudi strešni žlebi, 
ki bi morali biti že zdavnaj na-
meščeni, vendar kasni izvajalec, 
pomladi pa bodo poskrbeli še za 
oporne zidove in ograje na spod-
njem delu postojanke, seveda pa 
želijo v celoti urediti še njeno zu-
nanjost. Želja mozirskih planin-
cev je še toliko večja, ker prihod-

nje leto slavijo 90-letnico prve 
mozirske koče, predvsem pa so 
veseli zaupanja Planinske zveze 
Slovenije, saj bodo septembra 
prihodnje leto organizatotji Dne-
va slovenskih planincev. Koča 
na Mozirski planini je seveda 
stalno odprta, z vsemi obnovitve-
nimi deli pa ji planinci želijo vr-
niti nieno nekdanjo domačnost. 

Novoletni turnir v malem nogometu 

Že drugič Celjani 
Novoletni turnir v malem nogome-

tu, bil je v petek, soboto in nedeljo 
pod pokroviteljstvom Rdeče dvorane, 
je znova potrdil, da ima ta oblika 
športa vse več ljubiteljev ne le med 
tekmovalci, ampak tudi med tekmo-
valkami. Nastopilo je kar 80 ekip, od 
tega šest ženskih. Vse bolj zanimiv 
postaja turnir tudi za gledalce, saj je 
bilo v teh dneh v Rdeči dvorani kar 
nekaj tisoč ljubiteljev malega nogo-
meta. Organizacijski odbor z nadvse 
zagnanim predsednikom Ivanom 
Druksom zasluži vsekakor vso pohva-
lo, saj je tako že tretjič zapored poskr-
bel, da se ob treh prostih dneh mnogi 
niso dolgočasili. 

Ekipe so bile iz raznih krajev Slo-
venije. Prišli pa sta tudi ekipi iz Osije-
ka in Zagreba. Slednja, ki je nastopa-
la pod imenom Plamen Grahovo, je 
bila med največjimi favoriti turnirja, 
saj sodi namreč med najboljše ekipe v 
malem nogometu v sosednji republi-
ki. Vendar so j ih v četrtfinalu izločili 
Štumfi iz Dravograda z rezultatom 
5:3 po kazenskih srelih. Dravograjča-
ni so igrali zelo dopadljivo in so po-
vsem zasluženo zaigrali v polfinalu. 
Od domačih ekip so zelo dobro igrali 
nogometaši Zelenega bara, ki pa so v 
četrtfinalu morali priznati premoč 
lanskih zmagovalcev, ekipe Zvezdaš 
iz Celja (2:4). Presenetila pa je ekipa 
Rdeče vrtnice, ki je v četrfinalu naj-
prej premagala Gorico z 1:0, nato pa 
v polfinalu še dravograjske Štrumfe z 
istim rezultatom in se tako nepričako-
vano uvrstila v finale. Ekipa Zvezdaš 
je v polfinalni tekmi s 4:2 premagala 
eno najboljših ljubljanskih ekip v ma-
lem nogometu, Novi šaljivci—Tegula 
s-4:2. 

V srečanju za tretje mesto so 
Štrumfi premagali Nove šaljivce s 

4:1, gledalci, ki se jih je zbralo v Rde-
či dvorani preko 1500, pa so videli za-
nimivo finalno tekmo med Zvezda-
šem in Rdečo vrtnico. V rednem času 
se je srečanje končalo 2:2, v podalj-
ških pa so bili srečnejši lanski zmago-
valci in zmagali s 5:2. 

Za ekipo Zvezdaš so igrali: Stanko-
vič, Žilnik, Koren, Savič, Pečnik, Ma-
rinček, B. Bevc, S. Bevc in Skrbnik. 

Za Rdečo vrtnico pa: Cvetkovič, Ki-
kič, Djurič, Stjepanovič, Matijevič, 
Pajevič, Tubič, Milkovič in Martin. 

i 
Zadetke so dosegli: Marinček 4 in Pe-
čnik 1 za Zvezdaše in Matijevič ter 
Djurič za Rdečo vrtnico. 

Na ženskem delu turnirja so sode-
lovale igralke Šoštanja, Term (Topol-
šica), Škal, Doliča, Ž R K Velenje, Pik 
Slovenske gorice. Najboljše nogomet-
no znanje so pokazala dekleta iz Slo-
venskih goric, ki so v tekmah od 1. do 
3. mesta premagale Ž R K Velenje z 
2:1 in Dolič z 2:0. Ž R K Velenje pa 
Dolič z 2:0. 

Vrstni red: 1. Pik, 2. Ž R K Velenje, 
3. Dolič, 4. Škale, 5. Terme Topolšice, 
6. Šoštanj. 

Za najboljšega igralca turnirja so 
razglasili Gluhoviča (Štrumfi), naj-
boljši vratar Cvetkovič (Rdeča vrtni-
ca), najlepši gol je dosegel Koren 
(Zvezdaš), najbolj športno so igrali 
Novi šaljivci, največ zadetkov (11) pa 
sta dosegla Simič (Klateži) in Marin-
ček (Zvezdaš). 

Pri dekletih pa je bila najboljša 
strelka Britovškova (Skale). Petkrat je 
premagala nasprotno vratarVo. 

Ekipa Rdeče vrtnice 

Tudi dekleta znajo »brcati« 

Izvršni svet 

Vso pozornost obravnavi planskih 
dokumentov 

Obravnavi planskih doku-
mentov za naslednje srednjero-
čno obdobje namenjajo člani 
izvršnega sveta skupščine obči-
ne Velenje zares veliko pozor-
nosti. Prizadevajo si, da bi bili 
ti dokumenti zares dobro pri-

pravljeni in da bi bili osnova za 
naš nadaljnji razvoj. Predvsem 
namenjajo veliko skrbi usklaje-
vanju potreb z dejanskimi mož-
nostmi, saj se zavedajo, da 
združenega dela v naslednjih 
letih ne bomo smeli obreme-
njevati bolj kot doslej, progra-
mi samoupravnih interesnih 
skupnosti pa so tako obsežni, 
da bi bilo to nujno. Torej bo 

trfeba v programih opredeliti 
zares tiste najbolj pereče zade-
ve, vsa ostala vprašanja pa pre-
ložiti na kasnejši čas. 

O srednjeročnih planskih 
dokumentih, ki so v javni 
obravnavi ter o osnutku resolu-
cije, so govorili tudi na včerajš-
nji, 41. seji izvršnega sveta. Več 
o tem pa v naslednji številki. 


